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Naujienų agentūrų pranešimai ir straipsniai interneto puslapiuose 
 

Seime – svarbiausias Lietuvos pirmininkavimo Baltijos Asamblėjai renginys 

 

2015 m. lapkričio 18 d. pranešimas VIR 

 

Lapkričio 19–20 dienomis Vilniuje vyks 34-oji Baltijos Asamblėjos (BA) sesija ir 21-oji 

Baltijos Taryba. BA sesiją kartą metuose rengia pirmininkaujanti šalis. Lietuva pirmininkavimą 

baigs ir perduos Latvijai 2015 m. gruodžio 31 d. 

Iškilmingas sesijos atidarymas vyks Seime (Seimo posėdžių salėje) lapkričio 20 d., 

penktadienį. Pradžia – 10 val. Posėdyje dalyvaus ir sveikinimo kalbas sakys trijų Baltijos 

valstybių – Lietuvos, Latvijos ir Estijos – parlamentų vadovai, užsienio reikalų ministrai, Seimo 

delegacijos pirmininkė, BA prezidentė Giedrė Purvaneckienė. 

10.30 val. įvyks Baltijos valstybių parlamentų pirmininkų – Lietuvos Respublikos Seimo 

Pirmininkės Loretos Graužinienės, Estijos Respublikos Rygikogo Pirmininko Eikio Nestoro 

(Eiki Nestor) ir Latvijos Respublikos Saeimos Pirmininkės Inaros Mūrniecės (Ināra Mūrniece) 

susitikimas (Seimo Pirmininko kabinetas). Jo metu ambasadorius ypatingiems pavedimams 

Kęstutis Kudzmanas pristatys prezentaciją „ES energetikos sąjunga: bendros Baltijos valstybių 

energijos rinkos link“. 

Po susitikimo – 11.30 val., numatyta Baltijos valstybių parlamentų pirmininkų spaudos 

konferencija (Spaudos konferencijų salė). 

12 val. įvyks Baltijos Asamblėjos prezidentės, Seimo delegacijos Baltijos Asamblėjoje 

pirmininkės Giedrės Purvaneckienės, Baltijos Asamblėjos viceprezidento Janio Vucano (Jānis 

Vucāns), Baltijos Asamblėjos Prezidiumo nario Adu Musto (Aadu Must) ir Lietuvos, Latvijos, 

Estijos užsienio reikalų ministrų Lino Linkevičiaus, Edgaro Rinkevičiaus (Edgars Rinkēvičs), 

Marinos Kaljurand spaudos konferencija (Spaudos konferencijų salė). 

Keturiose Asamblėjos sesijos dalyse politikai ir ekspertai aptars aktualius užsienio ir 

saugumo politikos, ūkio, sveikatos apsaugos klausimus: bendrų transporto ir infrastruktūros 

projektų plėtojimą regione, Baltijos valstybių bendradarbiavimą kibernetinio saugumo ir 

kibernetinės gynybos srityje, Europos Sąjungos vidaus ir išorės saugumo aspektus ir kt. 

Numatoma pasirašyti 21-osios Baltijos Tarybos bendrą pareiškimą, priimti baigiamąjį 34-

osios BA sesijos dokumentą, surengti 2016 m. BA prezidento ir viceprezidentų, komitetų 

pirmininkų ir jų pavaduotojų rinkimus. Sesijos metu bus įteikti 2015 m. BA apdovanojimai. 

Lapkričio 20 d. 6.50 val. Baltijos Asamblėjos prezidentė, Seimo delegacijos Baltijos 

Asamblėjoje pirmininkė G. Purvaneckienė BA sesijos renginius pristatys LRT laidoje „Labas 

rytas, Lietuva“. 

Baltijos asamblėjos sesija bus tiesiogiai transliuojama Seimo interneto svetainėje ir 

televizijos programa „Seimas – tiesiogiai“. Renginio atidarymas taip pat bus transliuojamas LRT 

Kultūros kanalu. 

Išsamią renginio programą ir dalyvių sąrašą galima rasti specialiame interneto puslapyje 

(BA2015.lrs.lt), renginiui skirtoje skiltyje. 

2015 sausio 1 d. Lietuva pradėjo pirmininkauti Baltijos Asamblėjai. Lietuvos 

pirmininkavimo Baltijos Asamblėjai šūkis – „Už augantį ir vieningą Baltijos regioną“. Prioritetai 

– augančio ir patikimo Baltijos regiono vystymasis; saugus Baltijos regionas; darni ir 

konkurencinga regiono visuomenė; Baltijos regionas pasaulyje: regioninių tinklų plėtra.  

Baltijos Asamblėja yra Lietuvos Respublikos, Estijos Respublikos ir Latvijos 

Respublikos parlamentų bendradarbiavimo tarptautinė organizacija, įkurta 1991 m. lapkričio 8 d. 

Taline. Baltijos Asamblėjos Sekretoriato buveinė yra Rygoje, Latvijoje (http://baltasam.org/en/). 

Baltijos Asamblėjai kasmet pasikeisdamos pirmininkauja Lietuva, Estija ir Latvija.  

 

Rimas Rudaitis 
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Seimo kanceliarijos Komunikacijos departamento 

Ryšių su visuomene skyrius, tel. (8 5)  239 6132, el. p. rimas.rudaitis@lrs.lt 

 

Saulė Eglė Trembo 

Seimo kanceliarijos Komunikacijos departamento  

Ryšių su visuomene skyrius, tel. (8 5)  239 6203, el. p. egle.trembo@lrs.lt 

http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=119&p_k=1&p_t=201473 

 

Baltijos Asamblėjos sesijos atidaryme dalyvaus trijų valstybių parlamentų pirmininkai  

 Vilnius, lapkričio 19 d. (ELTA). Penktadienį Seimo rūmuose iškilmingai bus atidaryta 

34-oji Baltijos Asamblėjos (BA) sesija ir 21-oji Baltijos Taryba.  

 Posėdyje dalyvaus ir sveikinimo kalbas sakys trijų Baltijos valstybių - Lietuvos, Latvijos 

ir Estijos - parlamentų vadovai, užsienio reikalų ministrai, Seimo delegacijos pirmininkė, BA 

prezidentė Giedrė Purvaneckienė. 

 Renginio metu planuojamas ir trijų Baltijos valstybių parlamentų pirmininkų - Lietuvos 

Seimo Pirmininkės Loretos Graužinienės, Estijos Rygikogo Pirmininko Eikio Nestoro (Eiki 

Nestor) ir Latvijos Saeimos Pirmininkės Inaros Murniecės susitikimas. Jo metu ambasadorius 

ypatingiems pavedimams Kęstutis Kudzmanas pristatys prezentaciją "ES energetikos sąjunga: 

bendros Baltijos valstybių energijos rinkos link". 

 Po susitikimo numatyta Baltijos valstybių parlamentų pirmininkų spaudos konferencija. 

Taip pat numatyta Baltijos Asamblėjos prezidentės, Seimo delegacijos Baltijos Asamblėjoje 

pirmininkės G. Purvaneckienės, Baltijos Asamblėjos viceprezidento Janio Vucano, Baltijos 

Asamblėjos Prezidiumo nario Adu Musto (Aadu Must) ir Lietuvos, Latvijos ir Estijos užsienio 

reikalų ministrų Lino Linkevičiaus, Edgaro Rinkevičiaus ir Marinos Kaljurand spaudos 

konferencija. 

 Keturiose Asamblėjos sesijos dalyse politikai ir ekspertai aptars aktualius užsienio ir 

saugumo politikos, ūkio, sveikatos apsaugos klausimus: bendrų transporto ir infrastruktūros 

projektų plėtojimą regione, Baltijos valstybių bendradarbiavimą kibernetinio saugumo ir 

kibernetinės gynybos srityje, Europos Sąjungos vidaus ir išorės saugumo aspektus ir kt. 

 Numatoma pasirašyti 21-osios Baltijos Tarybos bendrą pareiškimą, priimti baigiamąjį 34-

osios BA sesijos dokumentą, surengti 2016 m. BA prezidento ir viceprezidentų, komitetų 

pirmininkų ir jų pavaduotojų rinkimus. Sesijos metu bus įteikti 2015 m. BA apdovanojimai. 

  BA sesiją kartą per metus rengia pirmininkaujanti šalis. Lietuva pirmininkavimą baigs ir 

perduos Latvijai šių metų gruodžio 31 d. 

 2015 m. sausio 1 d. Lietuva pradėjo pirmininkauti Baltijos Asamblėjai. Lietuvos 

pirmininkavimo Baltijos Asamblėjai šūkis - "Už augantį ir vieningą Baltijos regioną". Prioritetai 

- augančio ir patikimo Baltijos regiono vystymasis; saugus Baltijos regionas; darni ir 

konkurencinga regiono visuomenė; Baltijos regionas pasaulyje: regioninių tinklų plėtra.  

 Baltijos Asamblėja yra Lietuvos, Estijos ir Latvijos parlamentų bendradarbiavimo 

tarptautinė organizacija, įkurta 1991 m. lapkričio 8 d. Taline. Baltijos Asamblėjos sekretoriato 

būstinė yra Rygoje, Latvijoje. 

 

Baltijos Asamblėjos sesijos atidaryme dalyvaus trijų valstybių parlamentų pirmininkai  

 (papildyta L. Graužinienės komentaru) 

 Vilnius, lapkričio 19 d. (ELTA). Penktadienį Seimo rūmuose iškilmingai bus atidaryta 

34-oji Baltijos Asamblėjos (BA) sesija ir 21-oji Baltijos Taryba.  

 Posėdyje dalyvaus ir sveikinimo kalbas sakys trijų Baltijos valstybių - Lietuvos, Latvijos 

ir Estijos - parlamentų vadovai, užsienio reikalų ministrai, Seimo delegacijos pirmininkė, BA 

prezidentė Giedrė Purvaneckienė. 

http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=119&p_k=1&p_t=201473
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 "Lietuva šiais metais pirmininkauja Baltijos Asamblėjai (BA), tai yra baigiamasis 

renginys. Labai svarbu susitikti mums - trijų Baltijos valstybių parlamentų vadovams ir aptarti 

šių dienų geopolitinius iššūkius, tai yra būtent dabartinę situaciją dėl teroro aktų, pasiruošimą ir 

bendrą koordinavimą ir galbūt informacijos apsikeitimą. Tie patys klausimai - pabėgėlių 

klausimai, energetiniai klausimai, tie, kurie vienija mūsų tris Baltijos valstybes", - žurnalistams 

sakė Seimo Pirmininkė Loreta Graužinienė.   

 Renginio metu planuojamas ir trijų Baltijos valstybių parlamentų pirmininkų - Lietuvos 

Seimo Pirmininkės L. Graužinienės, Estijos Rygikogo Pirmininko Eikio Nestoro (Eiki Nestor) ir 

Latvijos Saeimos Pirmininkės Inaros Murniecės susitikimas. Jo metu ambasadorius ypatingiems 

pavedimams Kęstutis Kudzmanas pristatys prezentaciją "ES energetikos sąjunga: bendros 

Baltijos valstybių energijos rinkos link". 

 Po susitikimo numatyta Baltijos valstybių parlamentų pirmininkų spaudos konferencija. 

Taip pat numatyta Baltijos Asamblėjos prezidentės, Seimo delegacijos Baltijos Asamblėjoje 

pirmininkės G. Purvaneckienės, Baltijos Asamblėjos viceprezidento Janio Vucano, Baltijos 

Asamblėjos Prezidiumo nario Adu Musto (Aadu Must) ir Lietuvos, Latvijos ir Estijos užsienio 

reikalų ministrų Lino Linkevičiaus, Edgaro Rinkevičiaus ir Marinos Kaljurand spaudos 

konferencija. 

 Keturiose Asamblėjos sesijos dalyse politikai ir ekspertai aptars aktualius užsienio ir 

saugumo politikos, ūkio, sveikatos apsaugos klausimus: bendrų transporto ir infrastruktūros 

projektų plėtojimą regione, Baltijos valstybių bendradarbiavimą kibernetinio saugumo ir 

kibernetinės gynybos srityje, Europos Sąjungos vidaus ir išorės saugumo aspektus ir kt. 

 Numatoma pasirašyti 21-osios Baltijos Tarybos bendrą pareiškimą, priimti baigiamąjį 34-

osios BA sesijos dokumentą, surengti 2016 m. BA prezidento ir viceprezidentų, komitetų 

pirmininkų ir jų pavaduotojų rinkimus. Sesijos metu bus įteikti 2015 m. BA apdovanojimai. 

  BA sesiją kartą per metus rengia pirmininkaujanti šalis. Lietuva pirmininkavimą baigs ir 

perduos Latvijai šių metų gruodžio 31 d. 

 2015 m. sausio 1 d. Lietuva pradėjo pirmininkauti Baltijos Asamblėjai. Lietuvos 

pirmininkavimo Baltijos Asamblėjai šūkis - "Už augantį ir vieningą Baltijos regioną". Prioritetai 

- augančio ir patikimo Baltijos regiono vystymasis; saugus Baltijos regionas; darni ir 

konkurencinga regiono visuomenė; Baltijos regionas pasaulyje: regioninių tinklų plėtra.  

 Baltijos Asamblėja yra Lietuvos, Estijos ir Latvijos parlamentų bendradarbiavimo 

tarptautinė organizacija, įkurta 1991 m. lapkričio 8 d. Taline. Baltijos Asamblėjos sekretoriato 

būstinė yra Rygoje, Latvijoje. 

 

Vilniuje darbą pradeda Baltijos Asamblėja 

 Vilnius, lapkričio 19 d. (BNS). Vilniuje ketvirtadienį prasideda 34-oji Baltijos 

Asamblėjos (BA) sesija, kurią kartą per metus rengia pirmininkaujanti šalis. 

 Keturiose Asamblėjos sesijos dalyse politikai ir ekspertai aptars užsienio ir saugumo 

politikos, ūkio, sveikatos apsaugos klausimus: bendrų transporto ir infrastruktūros projektų 

plėtojimą regione, Baltijos valstybių bendradarbiavimą kibernetinio saugumo ir kibernetinės 

gynybos srityje, Europos Sąjungos vidaus ir išorės saugumo aspektus. 

 Baltijos Asamblėjos renginiuose dalyvaus Latvijos Saeimos vadovė Inara Mūrniecė ir 

Estijos parlamento pirmininkas Eikis Nestoras, taip pat trijų Baltijos valstybių užsienio reikalų 

ministrai, kiti svečiai, pranešė Seimo Ryšių su visuomene skyrius. 

 Sesijos metu bus įteikti Baltijos Asamblėjos apdovanojimai. Meno premiją šiemet gauna 

dirigentas Modestas Pitrėnas, literatūros premiją - latvių rašytojas Marius Berzinis, mokslo - estų 

politologai Clarita-Eva Pettai ir Vello Pettai. 

 Baltijos Asamblėjai kasmet pasikeisdamos pirmininkauja Lietuva, Estija ir Latvija. 

Lietuva pirmininkavimą BA baigs ir perduos Latvijai gruodžio 31 dieną. 

 Baltijos Asamblėja yra Lietuvos, Estijos ir Latvijos parlamentų bendradarbiavimo 

tarptautinė organizacija, įkurta 1991 metų lapkričio 8 dieną Taline. 
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Šis straipsnis taip pat publikuojamas: 

http://www.15min.lt/naujiena/aktualu/lietuva/baltijos-asambleja-apdovanos-dirigenta-modesta-

pitrena-56-543763 

http://lzinios.lt/lzinios/Lietuva/vilniuje-darba-pradeda-baltijos-asambleja/212782 

 

Renginio dalyvaujant trijų Baltijos parlamentų vadovams incidentas Vilniuje nesugadino 

 Vilnius, lapkričio 19 d. (BNS). Valdovų rūmuose surengtos Baltijos Asamblėjos 

apdovanojimų šventės incidentas Vilniuje, kai su policijos automatu pabėgo sulaikytasis, 

nesugadino. 

 „Renginys vyksta, svečiau jaučiasi puikiai ir jie nežino apie tą Lietuvos gėdą“, - BNS 

ketvirtadienio vakarą sakė Seimo pirmininkės atstovas spaudai Rosvaldas Gorbačiovas. Šiame 

reginyje dalyvauja visų trijų Baltijos šalių parlamentų vadovai - Seimo pirmininkė Loreta 

Graužinienė, Estijos Rygikogo pirmininkas Eikis Nestoras ir Latvijos Saeimos pirmininkė Inara 

Mūrniecė, kiti svečiai. 

 Žiniasklaidoje buvo pasirodę pranešimai, jog Valdovų rūmų svečių buvo paprašyta 

išsiskirstyti, tačiau ši informacija - klaidinga, patvirtino R.Gorbačiovas. 

 Penktadienį prie komisariato Laisvės prospekte iš policijos automobilio su automatu 

„AK-47“ pabėgo 1991 metais gimęs Igoris Molotkovas. 

 Anot policijos, vyras turi psichikos sutrikimų. Švenčionių policijos vadovas sako, kad 

pabėgęs asmuo yra narkomanas. Jo ieško didelės policijos pareigos, apie 3 tūkst. pareigūnų.  

 

Vilniuje įteiktos Baltijos Asamblėjos premijos 

 Vilnius, lapkričio 20 d. (BNS). Ketvirtadienio vakarą Vilniuje, Valdovų rūmuose, 

iškilmingai įteiktos Baltijos Asamblėjos premijos. 

 Meno premija skirta dirigentui Modestui Pitrėnui už jo pastangas stiprinant Baltijos 

valstybių kultūrinius ryšius, diriguojant daugybę spektaklių bei koncertų Lietuvoje, Latvijoje ir 

Estijoje. 

 Literatūros premija įteikta rašytojui Mariui Berziniui iš Latvijos už romaną „Švino 

skonis“. 

 2015-ųjų Baltijos Asamblėjos mokslo premija skirta Claritai- Evai Pettai (Klaritai-Evai 

Petai) ir Vello Pettai (Velo Petai) iš Estijos už lyginamųjų tyrimų monografiją „Teisingumas 

Baltijos valstybėse pereinamuoju laikotarpiu ir retrospektyvoje“, pranešė Seimo Ryšių su 

visuomene skyrius. 

 „Baltijos Asamblėjos apdovanojimai labai padeda atsiskleisti Baltijos tautų kultūrinei 

tapatybei, puoselėti tautinį paveldą ir dalintis kultūrinėmis vertybėmis tarp Baltijos valstybių. 

Mūsų regiono augimas ateityje priklauso nuo šviesiausių Baltijos žmonių protų, jų įgūdžių, 

našumo, sukurtų inovacijų“, – per apdovanojimų ceremoniją sakė Baltijos Asamblėjos 

Prezidentės Giedrė Purvaneckienė. 

 Baltijos Asamblėjos apdovanojimai už literatūros, meno ir mokslo laimėjimus įsteigti 

remiantis 1993 metais, siekiant skatinti literatūros, meno ir mokslo plėtojimą Baltijos valstybėse, 

įvertinti ryškiausius laimėjimus šiose srityse ir skleisti juos kitose valstybėse. 

 Apdovanojimai – statulėlė, sertifikatas, pasirašytas Baltijos Asamblėjos prezidento ir 

viceprezidentų, ir piniginė premija – įteikiami specialios apdovanojimo ceremonijos metu. 

Baltijos valstybės skiria ne mažiau kaip 5000 eurų kiekvienam apdovanojimui. 

 

2015-ųjų metų Baltijos Asamblėjos meno premija įteikta dirigentui M Pitrėnui  

 Vilnius, lapkričio 20 d. (ELTA). Baltijos Asamblėjos sesijos išvakarėse Valdovų 

rūmuose iškilmingai įteiktos 2015-ųjų metų Baltijos Asamblėjos premijos.  

http://www.15min.lt/naujiena/aktualu/lietuva/baltijos-asambleja-apdovanos-dirigenta-modesta-pitrena-56-543763
http://www.15min.lt/naujiena/aktualu/lietuva/baltijos-asambleja-apdovanos-dirigenta-modesta-pitrena-56-543763
http://lzinios.lt/lzinios/Lietuva/vilniuje-darba-pradeda-baltijos-asambleja/212782
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 Baltijos Asamblėjos komisija (žiuri) nusprendė 2015 m. meno premiją skirti dirigentui 

Modestui Pitrėnui už jo pastangas stiprinant Baltijos valstybių kultūrinius ryšius, diriguojant 

daugybę spektaklių bei koncertų Lietuvoje, Latvijoje ir Estijoje. 

 "Profesinis išmanymas ir kūrybinė intuicija - tai dvi dedamosios, vienijančios mus, šios 

premijos laureatus. Be žinių ir įkvėpimo nebūtų matomas nė vieno iš mūsų išskirtinumas, 

užmojis, aistra. Todėl mano pirmoji ir svarbiausia padėka - mūsų mokslo ir meno institucijoms, 

pasėjusioms troškimus. Taip pat ir kraštui, atvėrusiam galimybę įgyvendinti tuos troškimus", - 

atsiimdamas apdovanojimą sakė M. Pitrėnas. 

 Literatūros premija skirta rašytojui Mariui Berziniui iš Latvijos už romaną "Švino skonis" 

(2015). 

 Baltijos Asamblėjos mokslo premija skirta Klaritai Evai Petai (Clarita-Eva Pettai) ir Velo 

Petai (Vello Pettai) iš Estijos už lyginamųjų tyrimų monografiją "Teisingumas Baltijos 

valstybėse pereinamuoju laikotarpiu ir retrospektyvoje". 

  "Baltijos Asamblėjos apdovanojimai labai padeda atsiskleisti Baltijos tautų kultūrinei 

tapatybei, puoselėti tautinį paveldą ir dalintis kultūrinėmis vertybėmis tarp Baltijos valstybių. 

Mūsų regiono augimas ateityje priklauso nuo šviesiausių Baltijos žmonių protų, jų įgūdžių, 

našumo, sukurtų inovacijų", - apdovanojimų metu sakė Baltijos Asamblėjos Prezidentė Giedrė 

Purvaneckienė. 

 Baltijos Asamblėjos apdovanojimai už literatūros, meno ir mokslo laimėjimus įsteigti 

remiantis 1993 m. spalio 31 d. Baltijos Asamblėjos priimta rezoliucija, siekiant skatinti 

literatūros, meno ir mokslo plėtojimą Baltijos valstybėse, įvertinti ryškiausius laimėjimus šiose 

srityse ir skleisti juos kitose valstybėse. 

 Apdovanojimai - statulėlė, sertifikatas, pasirašytas Baltijos Asamblėjos prezidento ir 

viceprezidentų, ir piniginė premija - įteikiami specialios apdovanojimo ceremonijos metu. 

Baltijos valstybės skiria ne mažiau kaip 5000 eurų kiekvienam apdovanojimui. Apdovanojimų 

nominali vertė kiekvienais metais nustatoma atsižvelgiant į skirtas iš biudžeto lėšas. Laureato 

piniginis apdovanojimas neapmokestinamas.   

Šis straipsnis taip pat publikuojamas:  

http://www.bernardinai.lt/straipsnis/2015-11-20-valdovu-rumuose-iteiktos-2015-uju-metu-

baltijos-asamblejos-premijos/137522 

http://www.15min.lt/naujiena/aktualu/lietuva/vilniuje-iteiktos-baltijos-asamblejos-premijos-56-

544399 

http://kultura.lrytas.lt/meno-pulsas/dirigentui-modestui-pitrenui-iteikta-baltijos-asamblejos-

premija.htm 

http://lietuve.lt/kultura/dirigentui-modestui-pitrenui-2015-metu-baltijos-asamblejos-premija 

http://alkas.lt/2015/11/20/valdovu-rumuose-iteiktos-2015-uju-metu-baltijos-asamblejos-

premijos/ 

http://www3.lrs.lt/pls/inter/w5_show?p_r=2002&p_d=201558&p_k=1 

 

Seime atverta 34-oji Baltijos Asamblėjos sesija  

 

2015 m. lapkričio 20 d. pranešimas VIR 

 

Šiandien, lapkričio 20 d., Seime prasidėjo 34-oji Baltijos Asamblėjos sesija. Prieš 

pradedant darbą Baltijos Asamblėjos prezidentė, Seimo delegacijos Baltijos Asamblėjoje 

pirmininkė Giedrė Purvaneckienė pakvietė sesijos dalyvius tylos minute paminėti Prancūzijoje 

įvykusių teroro išpuolių aukų atminimą. 

Iškilmingame sesijos atidaryme sveikinimo kalbas pasakė trijų Baltijos valstybių – 

Lietuvos, Latvijos ir Estijos – parlamentų vadovai. 

Lietuvos Respublikos Seimo Pirmininkės Loretos Graužinienės tvirtinimu, ilgametė, 

sėkmingai plėtojama Baltijos Asamblėjos veikla rodo trijų valstybių ypatingus santykius, bendrą 

http://www.bernardinai.lt/straipsnis/2015-11-20-valdovu-rumuose-iteiktos-2015-uju-metu-baltijos-asamblejos-premijos/137522
http://www.bernardinai.lt/straipsnis/2015-11-20-valdovu-rumuose-iteiktos-2015-uju-metu-baltijos-asamblejos-premijos/137522
http://www.15min.lt/naujiena/aktualu/lietuva/vilniuje-iteiktos-baltijos-asamblejos-premijos-56-544399
http://www.15min.lt/naujiena/aktualu/lietuva/vilniuje-iteiktos-baltijos-asamblejos-premijos-56-544399
http://kultura.lrytas.lt/meno-pulsas/dirigentui-modestui-pitrenui-iteikta-baltijos-asamblejos-premija.htm
http://kultura.lrytas.lt/meno-pulsas/dirigentui-modestui-pitrenui-iteikta-baltijos-asamblejos-premija.htm
http://lietuve.lt/kultura/dirigentui-modestui-pitrenui-2015-metu-baltijos-asamblejos-premija
http://alkas.lt/2015/11/20/valdovu-rumuose-iteiktos-2015-uju-metu-baltijos-asamblejos-premijos/
http://alkas.lt/2015/11/20/valdovu-rumuose-iteiktos-2015-uju-metu-baltijos-asamblejos-premijos/
http://www3.lrs.lt/pls/inter/w5_show?p_r=2002&p_d=201558&p_k=1
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istorinę patirtį, kartu atliktus darbus ir siekį ateitį kurti drauge. Tačiau atsižvelgdama į naujus 

kylančius iššūkius Seimo Pirmininkė pakvietė peržiūrėti Baltijos Asamblėjos prioritetus, tikslus 

ir uždavinius. „Šiandien svarbiausia – mūsų žmonių, mūsų regiono ir visos Europos saugumas. 

Daugėjant teroristinių išpuolių prieš taikius gyventojus, tampa akivaizdu, kad mūsų valstybės, 

Europa ir visas pasaulis susiduria su iššūkiu, kurį įveikti galime tik suvieniję savo jėgas, todėl 

privalome stiprinti Baltijos valstybių bendradarbiavimą, ypač saugumo ir gynybos srityse“, – 

sakė parlamento vadovė.  

Seimo Pirmininkė akcentavo, kad reaguojant į dabartinę geopolitinę situaciją, saugumo 

klausimams spręsti svarbesnio vaidmens turėtų imtis Baltijos Asamblėjos Teisės ir saugumo 

reikalų komitetas ir kad būtų racionalu ir reikalinga rengti daugiau posėdžių ne tik Baltijos 

Asamblėjos, bet ir parlamentiniais lygmenimis. Anot L. Graužinienės, bendra trijų Baltijos 

valstybių pozicija ir objektyvus trišalis pakitusios saugumo aplinkos vertinimas bus labai 

aktualus ir kitais metais vyksiančiame NATO aukščiausiojo lygio susitikime Varšuvoje.  

Seimo vadovė paragino toliau skirti tinkamą dėmesį Rytų partnerystės programų 

įgyvendinimui, įvairiapusei pagalbai Rytų partnerystės šalims. „Nauji iššūkiai neturėtų užgožti 

nuoseklios mūsų politikos ir Ukrainos klausimu“, – pabrėžė L. Graužinienė. 

Kalbėdama apie Baltijos regiono energetinę nepriklausomybę ir džiaugdamasi 

įgyvendintu Klaipėdos suskystintų gamtinių dujų terminalo projektu parlamento vadovė pabrėžė, 

kad Baltijos valstybėms būtina skubiai imtis bendrų priemonių Baltijos energetikos rinkai atverti, 

visapusiškai integruojantis į Europos Sąjungos energetikos vidaus rinką. 

Latvijos Respublikos Saeimos Pirmininkė Inara Mūrniecės (Ināra Mūrniece) pažymėjo, 

kad teroro išpuoliai Paryžiuje buvo nukreipti ir prieš visos Europos vertybes, o saugumo 

klausimas tapo kaip niekad svarbus. Anot jos, Baltijos regiono valstybių saugumas yra pats 

didžiausias prioritetas. „Saugumo iššūkis kyla dabar tiek ir Pietų, tiek iš Rytų“, – kalbėjo 

Latvijos parlamento pirmininkė. Ji akcentavo, kad susidurdami su terorizmu, neturėtume 

pamiršti Rusijos agresijos Ukrainoje. 

Saeimos Pirmininkė I. Mūrniecė savo kalboje pabrėžė, kad Baltijos valstybės turi ne tik 

didinti išlaidas gynybai, bet ir stiprinti bendradarbiavimą koordinuojant karines pajėgas ir 

veiksmus regione, stiprinti Baltijos valstybių sienų apsaugą ir strateginę komunikaciją kovojant 

su propaganda. 

Estijos Respublikos Rygikogo Pirmininkas Eikis Nestoras (Eiki Nestor), atsižvelgdamas į 

dabartinę Europos situaciją, paragino efektyviau bendradarbiauti ginant Lietuvos, Latvijos ir 

Estijos interesus. Jo įsitikinimu, parlamentams ir vyriausybėms bendradarbiaujant Baltijos 

valstybės gali užimti labai aiškią poziciją dėl Europos Sąjungos valstybių sienų apsaugos 

klausimo. 

Šiandien Asamblėjos sesijoje politikai ir ekspertai aptars aktualius užsienio ir saugumo 

politikos, ūkio, sveikatos apsaugos klausimus: bendrų transporto ir infrastruktūros projektų 

plėtojimą regione, Baltijos valstybių bendradarbiavimą kibernetinio saugumo ir kibernetinės 

gynybos srityje, Europos Sąjungos vidaus ir išorės saugumo aspektus ir kt. 

Baltijos asamblėjos sesija tiesiogiai transliuojama Seimo interneto svetainėje ir televizijos 

programa „Seimas – tiesiogiai“. 

Daugiau informacijos apie renginį galima rasti specialiame interneto puslapyje 

(BA2015.lrs.lt), renginiui skirtoje skiltyje. 

BA sesiją kartą metuose rengia pirmininkaujanti šalis. Lietuva pirmininkavimą baigs ir 

perduos Latvijai 2015 m. gruodžio 31 d. 

 

Rimas Rudaitis 

Seimo kanceliarijos Komunikacijos departamento 

Ryšių su visuomene skyrius, tel. (8 5)  239 6132, el. p. rimas.rudaitis@lrs.lt 

http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=119&p_k=1&p_t=201581 

 

http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=119&p_k=1&p_t=201581
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Seime darbą pradėjo Baltijos Asamblėjos sesija 

 Vilnius, lapkričio 20 d. (ELTA). Penktadienį Seime prasidėjo 34-oji Baltijos Asamblėjos 

sesija. Prieš pradedant darbą Baltijos Asamblėjos prezidentė, Seimo delegacijos Baltijos 

Asamblėjoje pirmininkė Giedrė Purvaneckienė pakvietė sesijos dalyvius tylos minute paminėti 

Prancūzijoje įvykusių teroro išpuolių aukų atminimą. 

 Iškilmingame sesijos atidaryme sveikinimo kalbas pasakė trijų Baltijos valstybių - 

Lietuvos, Latvijos ir Estijos - parlamentų vadovai. 

 Lietuvos Seimo Pirmininkės Loretos Graužinienės tvirtinimu, ilgametė, sėkmingai 

plėtojama Baltijos Asamblėjos veikla rodo trijų valstybių ypatingus santykius, bendrą istorinę 

patirtį, kartu atliktus darbus ir siekį ateitį kurti drauge. Tačiau atsižvelgdama į naujus kylančius 

iššūkius Seimo Pirmininkė pakvietė peržiūrėti Baltijos Asamblėjos prioritetus, tikslus ir 

uždavinius. 

 "Šiandien svarbiausia - mūsų žmonių, mūsų regiono ir visos Europos saugumas. 

Daugėjant teroristinių išpuolių prieš taikius gyventojus, tampa akivaizdu, kad mūsų valstybės, 

Europa ir visas pasaulis susiduria su iššūkiu, kurį įveikti galime tik suvieniję savo jėgas, todėl 

privalome stiprinti Baltijos valstybių bendradarbiavimą, ypač saugumo ir gynybos srityse", - 

sakė Lietuvos parlamento vadovė. 

 Seimo Pirmininkė L. Graužinienė akcentavo, kad, reaguojant į dabartinę geopolitinę 

situaciją, saugumo klausimams spręsti svarbesnio vaidmens turėtų imtis Baltijos Asamblėjos 

Teisės ir saugumo reikalų komitetas, ir kad būtų racionalu ir reikalinga rengti daugiau posėdžių 

ne tik Baltijos Asamblėjos, bet ir parlamentiniais lygmenimis. Anot L. Graužinienės, bendra trijų 

Baltijos valstybių pozicija ir objektyvus trišalis pakitusios saugumo aplinkos vertinimas bus labai 

aktualus ir kitais metais vyksiančiame NATO aukščiausiojo lygio susitikime Varšuvoje.  

 Lietuvos Seimo vadovė paragino toliau skirti tinkamą dėmesį Rytų partnerystės 

programų įgyvendinimui, įvairiapusei pagalbai Rytų partnerystės šalims. "Nauji iššūkiai neturėtų 

užgožti nuoseklios mūsų politikos ir Ukrainos klausimu", - pabrėžė L. Graužinienė. 

 Kalbėdama apie Baltijos regiono energetinę nepriklausomybę ir džiaugdamasi 

įgyvendintu Klaipėdos suskystintų gamtinių dujų terminalo projektu, Lietuvos parlamento 

vadovė pabrėžė, kad Baltijos valstybėms būtina skubiai imtis bendrų priemonių Baltijos 

energetikos rinkai atverti, visapusiškai integruojantis į Europos Sąjungos energetikos vidaus 

rinką. 

 Latvijos Saeimos Pirmininkė Inara Mūrniecė pažymėjo, kad teroro išpuoliai Paryžiuje 

buvo nukreipti ir prieš visos Europos vertybes, o saugumo klausimas tapo kaip niekad svarbus. 

Anot Latvijos parlamento vadovės, Baltijos regiono valstybių saugumas yra pats didžiausias 

prioritetas. "Saugumo iššūkis kyla dabar tiek iš Pietų, tiek iš Rytų", - kalbėjo I. Mūrniecė. 

Latvijos Saeimos Pirmininkė akcentavo, kad, susidurdami su terorizmu, neturėtume pamiršti 

Rusijos agresijos Ukrainoje. 

 Saeimos Pirmininkė I. Mūrniecė savo kalboje pabrėžė, kad Baltijos valstybės turi ne tik 

didinti išlaidas gynybai, bet ir stiprinti bendradarbiavimą koordinuojant karines pajėgas ir 

veiksmus regione, stiprinti Baltijos valstybių sienų apsaugą ir strateginę komunikaciją kovojant 

su propaganda. 

 Estijos Rygikogo Pirmininkas Eikis Nestoras (Eiki Nestor), atsižvelgdamas į dabartinę 

Europos situaciją, paragino efektyviau bendradarbiauti ginant Lietuvos, Latvijos ir Estijos 

interesus. Estijos parlamento vadovo įsitikinimu, parlamentams ir vyriausybėms 

bendradarbiaujant Baltijos valstybės gali užimti labai aiškią poziciją dėl Europos Sąjungos 

valstybių sienų apsaugos klausimo. 

 Penktadienį Baltijos Asamblėjos sesijoje politikai ir ekspertai aptars aktualius užsienio ir 

saugumo politikos, ūkio, sveikatos apsaugos klausimus: bendrų transporto ir infrastruktūros 

projektų plėtojimą regione, Baltijos valstybių bendradarbiavimą kibernetinio saugumo ir 

kibernetinės gynybos srityje, Europos Sąjungos vidaus ir išorės saugumo aspektus ir kt. 

 BA sesiją kartą per metus rengia pirmininkaujanti šalis. Lietuva pirmininkavimą baigs ir 

perduos Latvijai 2015 m. gruodžio 31 d. 
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Šis straipsnis taip pat publikuojamas: 

http://www.santarve.lt/aktualijos/lietuvoje/seime-darba-pradejo-34-oji-baltijos-asamblejos-

sesija/ 

http://www.tv3.lt/naujiena/852881/seime-atverta-34-oji-baltijos-asamblejos-sesija 

https://www.facebook.com/darbopartijaukmergesskyrius?hc_location=ufi 

 

34-ai Baltijos Asamblėjos sesijai pirmininkauja I.Šiaulienė 

 

2015-11-20, LSDP Klaipėda info 

 

Vilniuje darbą pradėjo 34-oji Baltijos Asamblėjos sesija ir 21-oji Baltijos Taryba. Vakar 

antroje dienos pusėje įvyko BA Prezidiumo ir 5 komitetų posėdžiai, aptartas rengiamas priimti 

Asamblėjos sesijos rezoliucijos projektas. 

 Vakare Valdovų Rūmuose iškilmingai buvo įteiktos Baltijos Asamblėjos premijos 

literatūros, kultūros ir mokslo srityse. Šįmet Kultūros premiją gavo Lietuvos atstovas dirigentas 

Modestas Pitrėnas. 

Šiandien anksti rytą BA Prezidiumas, BA komitetų pirmininkai, pirmininkaujant 

Redakcinės komisijos pirmininkei Irenai Šiaulienei, suderino Baigiamąjį 34-os BA sesijos 

dokumento ir rezoliucijos tekstą. 

Sesiją BA šalių parlamentarai, parlamentų pirmininkai ir svečiai iš Šiaurės Tarybos, 

Beneliukso ir GUAM (Gruzijos, Ukrainos, Azarbaidžano ir Moldovos) asamblėjų pradėjo 

iškilmingai atlikdami Lietuvos, Latvijos ir Estijos himnus, pagerbdami tylos minute teroro aukas 

Paryžiuje. 

 Po BA šalių parlamentų pirmininkų sveikinimo kalbų prasidėjo 21-oji Baltijos Taryba, 

kurioje dalyvauja visų Baltijos šalių užsienio reikalų ministrai, aptarti aktualiausi 

bendradarbiavimo klausimai užsienio reikalų srityje. 

 BA sesijos metu bus aptartos bendrų transporto ir infrastruktūros projektų Rail Balticum 

ir Via Baltica plėtojimo regione, bendradarbiavimo kibernetinio saugumo ir kibernetinės 

gynybos srityje, vidaus ir išorės aspektų derinimo siekiant apsaugoti visuomenę  bei bendro 

vaistų ir medicinos priemonių pirkimo bei centralizuotai įsigytų vaistų ir medicinos prietaisų 

skolinimo įgyvendinimo temos. 

 Darbą BA baigs Baigiamojo 34 -osios sesijos  dokumento pasirašymu. 

http://www.lsdpklaipeda.lt/34-oji-baltijos-asamblejos-sesijai-pirmininkauja-i-siauliene/ 

 

Seimo Pirmininkės Loretos Graužinienės kalba Baltijos Asamblėjos 34-osios sesijos 

atidaryme  

 

Vilnius, lapkričio 20 d. (BNS). Gerbiamieji kolegos parlamentų pirmininkai, Baltijos 

Asamblėjos prezidente, viceprezidentai, gerbiamieji ministrai, ponios ir ponai, man labai malonu 

pasveikinti Jus visus Lietuvos Respublikos Seime. Šiandien susirinkome jau į 34-ąją Baltijos 

Asamblėją. Ilgametė, sėkmingai plėtojama Baltijos Asamblėjos veikla rodo mūsų trijų valstybių 

ypatingus santykius, bendrą istorinę patirtį, kartu atliktus darbus ir siekį ateitį kurti drauge. 

Noriu pabrėžti, kad per ketvirtį amžiaus Baltijos Asamblėja nuveikė daug reikšmingų 

darbų. Džiugu, kad daugelis ambicingų projektų yra įgyvendinti, kiti bus artimiausiu metu baigti. 

Tačiau labai greitai besikeičiantis pasaulis kasdien mums kelia vis naujus iššūkius, todėl kviečiu 

šiek tiek peržiūrėti Baltijos Asamblėjos prioritetus, tikslus ir uždavinius. Šiandien svarbiausia – 

mūsų žmonių, mūsų regiono ir visos Europos saugumas. 

Daugėjant teroristinių išpuolių prieš taikius gyventojus, tampa akivaizdu, kad mūsų 

valstybės, Europa ir visas pasaulis susiduria su iššūkiu, kurį įveikti galime tik suvieniję savo 

http://www.santarve.lt/aktualijos/lietuvoje/seime-darba-pradejo-34-oji-baltijos-asamblejos-sesija/
http://www.santarve.lt/aktualijos/lietuvoje/seime-darba-pradejo-34-oji-baltijos-asamblejos-sesija/
http://www.tv3.lt/naujiena/852881/seime-atverta-34-oji-baltijos-asamblejos-sesija
https://www.facebook.com/darbopartijaukmergesskyrius?hc_location=ufi
http://www.lsdpklaipeda.lt/34-oji-baltijos-asamblejos-sesijai-pirmininkauja-i-siauliene/
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jėgas, todėl privalome stiprinti Baltijos valstybių bendradarbiavimą, ypač saugumo ir gynybos 

srityse. 

Mano nuomone, reaguojant į dabartinę geopolitinę situaciją, saugumo klausimams spręsti 

svarbesnio vaidmens turėtų imtis Baltijos Asamblėjos Teisės ir saugumo reikalų komitetas. Būtų 

racionalu ir reikalinga rengti daugiau posėdžių ne tik Baltijos Asamblėjos, bet ir parlamentiniais 

lygmenimis, bendraujant ir bendradarbiaujant nacionalinio saugumo komiteto lygmeniu. Bendra 

trijų Baltijos valstybių pozicija ir objektyvus trišalis pakitusios saugumo aplinkos vertinimas bus 

labai aktualus ir kitais metais vyksiančiame NATO aukščiausiojo lygio susitikime Varšuvoje. 

Taip pat noriu pabrėžti, kad ir toliau turime skirti tinkamą dėmesį Rytų partnerystės 

programų įgyvendinimui, įvairiapusei pagalbai Rytų partnerystės šalims. Nauji iššūkiai neturėtų 

užgožti nuoseklios mūsų politikos ir Ukrainos klausimu. Asmeniškai noriu dar kartą patvirtinti 

Lietuvos Respublikos Seimo ryžtą ir ryžtingą paramą nepriklausomai, taikiai ir klestinčiai 

Ukrainai, jos teritorijos vientisumui. Todėl kviečiu atsakingai skirti deramą dėmesį kryptingam 

Minsko susitarimų įgyvendinimui. 

Vertinu Baltijos valstybių bendradarbiavimą įgyvendinant regioninius projektus 

energetikos ir transporto srityse. Čia taip pat turime kuo pasidžiaugti ir jau pasididžiuoti. 

Įžvalgiai pasinaudojome galimybe sustiprinti Baltijos regiono energetinę 

nepriklausomybę, savarankiškai Lietuva įgyvendino Klaipėdos suskystintų gamtinių dujų 

terminalo projektą. Šiandien nekyla abejonių dėl šio terminalo svarbos ir teigiamo poveikio viso 

regiono energetiniam saugumui. Labai svarbu yra ir kiti mūsų bendri projektai. Privalome 

užtikrinti neatidėliotiną jų įgyvendinimą ir reikalingų teisės aktų pakeitimą, griežtai laikantis 

nustatytų terminų. 

Ir čia jau mūsų pareiga, parlamentų pareiga, laiku ir kokybiškai parengti mums 

reikalingus įstatymus, kad mūsų Vyriausybės galėtų tęsti darbą. 

Esu įsitikinusi, kad nūdienos geopolitinių pokyčių sąlygomis Baltijos valstybėms būtina 

skubiai imtis bendrų priemonių Baltijos energetikos rinkai atverti, visapusiškai integruojantis į 

Europos Sąjungos energetikos vidaus rinką. 

Taip pat matau daug nepanaudoto bendradarbiavimo potencialo ir kitose srityse, 

pavyzdžiui, bendros eksporto rinkų paieškos, rinkodaros koordinavimo siekiant pritraukti turistų 

srautus ir panašiose srityse. 

Brangūs kolegos, 

atidarydama 34-ąją Baltijos Asamblėją, noriu labai aiškiai pasakyti – aš tikiu Baltijos 

Asamblėjos misijos svarba. Tikiu, kad esame tvirtai įsipareigoję kartu ieškoti bendrų sprendimų 

naujiems regiono iššūkiams ir problemoms spręsti. 

Tegul trijų Baltijos valstybių santarvė ir bendradarbiavimas ir toliau būna grįsti sutarimu, 

pagarba ir vienybe. 

Dėkoju. 

 

L. Graužinienė: Baltijos valstybių parlamentų vadovai aptars aktualius geopolitinius 

iššūkius  

 Vilnius, lapkričio 20 d. (ELTA). Penktadienį Seimo rūmuose iškilmingai bus atidaryta 

34-oji Baltijos Asamblėjos (BA) sesija ir 21-oji Baltijos Taryba.  

 Posėdyje dalyvaus ir sveikinimo kalbas sakys trijų Baltijos valstybių - Lietuvos, Latvijos 

ir Estijos - parlamentų vadovai, užsienio reikalų ministrai, Seimo delegacijos pirmininkė, BA 

prezidentė Giedrė Purvaneckienė. 

 "Lietuva šiais metais pirmininkauja Baltijos Asamblėjai (BA), tai yra baigiamasis 

renginys. Labai svarbu susitikti mums - trijų Baltijos valstybių parlamentų vadovams ir aptarti 

šių dienų geopolitinius iššūkius, tai yra būtent dabartinę situaciją dėl teroro aktų, pasiruošimą ir 

bendrą koordinavimą ir galbūt informacijos apsikeitimą. Tie patys klausimai - pabėgėlių 

klausimai, energetiniai klausimai, tie, kurie vienija mūsų tris Baltijos valstybes", - žurnalistams 

sakė Seimo Pirmininkė Loreta Graužinienė. 
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 Renginio metu planuojamas ir trijų Baltijos valstybių parlamentų pirmininkų - Lietuvos 

Seimo Pirmininkės L. Graužinienės, Estijos Rygikogo Pirmininko Eikio Nestoro (Eiki Nestor) ir 

Latvijos Saeimos Pirmininkės Inaros Murniecės susitikimas. Jo metu ambasadorius ypatingiems 

pavedimams Kęstutis Kudzmanas pristatys prezentaciją "ES energetikos sąjunga: bendros 

Baltijos valstybių energijos rinkos link". 

 Po susitikimo numatyta Baltijos valstybių parlamentų pirmininkų spaudos konferencija. 

Taip pat numatyta Baltijos Asamblėjos prezidentės, Seimo delegacijos Baltijos Asamblėjoje 

pirmininkės G. Purvaneckienės, Baltijos Asamblėjos viceprezidento Janio Vucano, Baltijos 

Asamblėjos Prezidiumo nario Adu Musto (Aadu Must) ir Lietuvos, Latvijos ir Estijos užsienio 

reikalų ministrų Lino Linkevičiaus, Edgaro Rinkevičiaus ir Marinos Kaljurand spaudos 

konferencija. 

 Keturiose Asamblėjos sesijos dalyse politikai ir ekspertai aptars aktualius u??sienio ir 

saugumo politikos, ūkio, sveikatos apsaugos klausimus: bendrų transporto ir infrastruktūros 

projektų plėtojimą regione, Baltijos valstybių bendradarbiavimą kibernetinio saugumo ir 

kibernetinės gynybos srityje, Europos Sąjungos vidaus ir išorės saugumo aspektus ir kt. 

 Numatoma pasirašyti 21-osios Baltijos Tarybos bendrą pareiškimą, priimti baigiamąjį 34-

osios BA sesijos dokumentą, surengti 2016 m. BA prezidento ir viceprezidentų, komitetų 

pirmininkų ir jų pavaduotojų rinkimus. Sesijos metu bus įteikti 2015 m. BA apdovanojimai. 

 BA sesiją kartą per metus rengia pirmininkaujanti šalis. Lietuva pirmininkavimą baigs ir 

perduos Latvijai šių metų gruodžio 31 d. 

 2015 m. sausio 1 d. Lietuva pradėjo pirmininkauti Baltijos Asamblėjai. Lietuvos 

pirmininkavimo Baltijos Asamblėjai šūkis - "Už augantį ir vieningą Baltijos regioną". Prioritetai 

- augančio ir patikimo Baltijos regiono vystymasis; saugus Baltijos regionas; darni ir 

konkurencinga regiono visuomenė; Baltijos regionas pasaulyje: regioninių tinklų plėtra.  

 Baltijos Asamblėja yra Lietuvos, Estijos ir Latvijos parlamentų bendradarbiavimo 

tarptautinė organizacija, įkurta 1991 m. lapkričio 8 d. Taline. 

Šis straipsnis taip pat publikuojamas: 

http://www.respublika.lt/lt/naujienos/lietuva/lietuvos_politika/lgrauziniene_parlamentu_vadovai

_aptars_geopolitinius_issukius/ 

 

L. Graužinienė: kylanti terorizmo grėsmė tampa didžiuliu iššūkiu Europai ir visam 

pasauliui  

 Vilnius, lapkričio 20 d. (ELTA). Seimo Pirmininkė Loreta Graužinienė mano, kad kylanti 

terorizmo grėsmė tampa didžiuliu iššūkiu Europai ir visam pasauliui.  

 Penktadienį spaudos konferencijoje Seime, surengtoje Lietuvai baigiant pirmininkavimą 

Baltijos Asamblėjai (BA), L. Graužinienė sakė, kad visos Baltijos valstybės į šį iššūkį žvelgia 

labai rimtai.  

 "Tačiau neturime pamiršti, kad naujai atsirandančios grėsmės neturi nukreipti dėmesio 

nuo pagrindinio trijų Baltijos valstybių siekio, dėl kurio visi kartu kryptingai dirbome ne 

vienerius metus. Tai - Rytų partnerystės programa. Visų trijų pirmininkų nuomone, mūsų pareiga 

išlaikyti šią kryptį ir neleisti net ir patiems sudėtingiausiems įvykiams užgožti šios iniciatyvos. 

Neturime moralinės teisės palikti žmonių, kurie kovojo už demokratinį kelią, už kelią į Europos 

šeimą, vienų šioje sudėtingoje situacijoje. Artimiausiu metu Šiaurės ir Baltijos valstybių vadovai 

ketina vykti į Ukrainą susitikti su Aukščiausiosios Rados ir kitais pareigūnais", - sakė Seimo 

Pirmininkė L. Graužinienė.  

 Lietuvos Seime susitikę Lietuvos Seimo Pirmininkė L. Graužinienė, Estijos Rygikogo 

Pirmininkas Eikis Nestoras (Eiki Nestor) ir Latvijos Saeimos Pirmininkė Inara Mūrniecė ne tik 

aptarė svarbius energetinius ir ekonominius projektus, bet ir kalbėjo apie naujai iškylančius 

iššūkius Baltijos valstybėms. Taip pat parlamentų pirmininkai aptarė Baltijos valstybių 

energetinio bendradarbiavimo perspektyvas. 

http://www.respublika.lt/lt/naujienos/lietuva/lietuvos_politika/lgrauziniene_parlamentu_vadovai_aptars_geopolitinius_issukius/
http://www.respublika.lt/lt/naujienos/lietuva/lietuvos_politika/lgrauziniene_parlamentu_vadovai_aptars_geopolitinius_issukius/
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 "Šiek tiek pažvelgėme į ateitį, kas bus, kai įvykdysime dabartinius bendrus projektus ir 

bus sinchronizuoti tinklai. Buvo pristatytos mūsų suskystintų gamtinių dujų terminalo galimybės. 

Taip pat jau ne paslaptis, kad yra didelė tikimybė, jog artimiausiu metu naftą galėsime gauti iš 

Jungtinių Amerikos Valstijų", - sakė parlamento vadovė. 

 Latvijos Saeimos Pirmininkė I. Mūrniecė teigė, kad energetinio saugumo klausimai bus 

prioritetiniai ir Latvijai perėmus pirmininkavimą Baltijos Asamblėjai: "Mes turime 

bendradarbiauti ir stiprinti bendradarbiavimą karinėje srityje, taip pat stiprinti išorines Europos 

Sąjungos sienas. Tai yra viena iš užduočių, kurių įgyvendinimą turime paspartinti. Baltijos šalys 

turi skatinti naujas iniciatyvas, įvairius projektus, tokius kaip "Rail Baltica", nes tokie projektai 

atneštų naudos visoms Baltijos valstybėms. Be abejo, energetikos klausimas yra vienas 

svarbiausių mūsų darbotvarkėje."  

 Estijos Rygikogo Pirmininkas E. Nestoras, paklaustas, ar šalis po įvykių Prancūzijoje 

keičia požiūrį pabėgėlių klausimu, pastebėjo, jog kritiškai ir netolerantiškai mąstančių liko tiek 

pat, tačiau, jo manymu, Estija tikrai nesunkiai gali priimti 500 pabėgėlių. Be to, Pirmininkas 

atkreipė dėmesį, kad "po teroro aktų Paryžiuje visuomenė galbūt net geriau supranta, kodėl 

žmonės bėga iš tokių šalių kaip Sirija - jie bėga būtent dėl šių teroristų atakų grėsmės, norėdami 

išgelbėti savo gyvybes, todėl bėga į Europą".  

 Lapkričio 19-20 dienomis Vilniuje vyksta 34-oji Baltijos Asamblėjos (BA) sesija ir 21-

oji Baltijos Taryba. BA sesiją kartą metuose rengia pirmininkaujanti šalis. Lietuva 

pirmininkavimą baigs ir perduos Latvijai 2015 m. gruodžio 31 d. 

 

L.Graužinienė siūlo Baltijos šalims aktyviau bendradarbiauti saugumo srityje 

 Vilnius, lapkričio 20 d. (BNS). Baltijos valstybės turėtų intensyviau bendradarbiauti 

saugumo ir gynybos srityje, sako Seimo pirmininkė Loreta Graužinienė. 

 „Labai greitai besikeičiantis pasaulis kasdien mums kelia vis naujus iššūkius, todėl 

kviečiu šiek tiek peržiūrėti Baltijos Asamblėjos prioritetus, tikslus ir uždavinius. Šiandien 

svarbiausia – mūsų žmonių, mūsų regiono ir visos Europos saugumas. Daugėjant teroristinių 

išpuolių prieš taikius gyventojus, tampa akivaizdu, kad mūsų valstybės, Europa ir visas pasaulis 

susiduria su iššūkiu, kurį įveikti galime tik suvieniję savo jėgas, todėl privalome stiprinti Baltijos 

valstybių bendradarbiavimą, ypač saugumo ir gynybos srityse“, – penktadienį sakė ji per Baltijos 

Asamblėjos plenarinę sesiją. 

 L.Graužinienė teigė, kad svarbesnio vaidmens turėtų imtis Baltijos Asamblėjos Teisės ir 

saugumo reikalų komitetas, taip pat aktyviau galėtų bendradarbiauti Lietuvos, Latvijos ir Estijos 

parlamentų nacionalinio saugumo komitetai. 

 Anot Latvijos Saeimos pirmininkės Inaros Mūrniecės, saugumo klausimas tapo kaip 

niekada aktualus, jis yra ir liks Baltijos valstybių prioritetu. 

 „Turime ne tik didinti išlaidas gynybai, bet turime stiprinti bendradarbiavimą 

koordinuojant mūsų karines pajėgas ir jų veiksmus regione, taip pat turime užtikrinti didesnę 

sanglaudą, tai reikštų, kad turime užtikrinti bendrus pirkimus, bendrą planavimą, taip pat turime 

galvoti apie bendrą infrastruktūrą, ypač kai kalbame apie bendras pratybas, taip pat turime 

sustiprinti išorines Baltijos valstybių sienas“, – tvirtino I.Mūrniecė. 

 Anot jos, šiandien saugumo iššūkiai kyla ir iš Pietų, ir iš Rytų. 

 „Šiandien gyvename terorizmo atmosferoje, neturėtume pamiršti ir Rusijos agresijos 

Ukrainoje bei jos kaimynių šalių bauginimo, turėtume pagalvoti, kaip įvykiai klostysis ateityje“, 

– sakė Latvijos parlamento vadovė. 

 L.Graužinienė savo ruožtu akcentavo, kad būtina skirti tinkamą dėmesį Rytų partnerystės 

programai įgyvendinti, įvairiapusei pagalbai šios programos šalims. 

 „Nauji iššūkiai neturėtų užgožti nuoseklios mūsų politikos ir Ukrainos klausimu. 

Asmeniškai noriu dar kartą patvirtinti Lietuvos Respublikos Seimo ryžtą ir ryžtingą paramą 

nepriklausomai, taikiai ir klestinčiai Ukrainai, jos teritorijos vientisumui. Todėl kviečiu 
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atsakingai skirti deramą dėmesį kryptingam Minsko susitarimų įgyvendinimui“, – sakė Lietuvos 

Seimo pirmininkė. 

 

Seimo Pirmininkė L. Graužinienė „Naujos grėsmės neturi nukreipti dėmesio nuo 

pagrindinio Baltijos valstybių siekio“ (Baltijos šalių parlamentų vadovų spaudos 

konferencija)  

 

2015 m. lapkričio 20 d. pranešimas VIR  

 

Lietuvai baigiant pirmininkavimą Baltijos Asamblėjai (BA) Seime įvyko trijų Baltijos 

valstybių parlamentų vadovų spaudos konferencija.  

Lietuvos Respublikos Seimo Pirmininkė Loreta Graužinienė, Estijos Respublikos 

Rygikogo Pirmininkas Eikis Nestoras (Eiki Nestor) ir Latvijos Respublikos Saeimos Pirmininkė 

Inara Mūrniecė (Ināra Mūrniece) ne tik aptarė svarbius energetinius ir ekonominius projektus, 

bet ir kalbėjo apie naujai iškylančius iššūkius Baltijos valstybėms. „Kylanti terorizmo grėsmė 

tampa didžiuliu iššūkiu Europai ir visam pasauliui. Visos Baltijos valstybės į šį iššūkį žvelgia 

labai rimtai. Tačiau neturime pamiršti, kad naujai atsirandančios grėsmės neturi nukreipti 

dėmesio nuo pagrindinio trijų Baltijos valstybių siekio, dėl kurio visi kartu kryptingai dirbome 

ne vienerius metus. Tai – Rytų partnerystės programa. Visų trijų pirmininkų nuomone, mūsų 

pareiga išlaikyti šią kryptį ir neleisti net ir patiems sudėtingiausiems įvykiams užgožti šios 

iniciatyvos. Neturime moralinės teisės palikti žmonių, kurie kovojo už demokratinį kelią, už 

kelią į Europos šeimą, vienų šioje sudėtingoje situacijoje. Artimiausiu metu Šiaurės ir Baltijos 

valstybių vadovai ketina vykti į Ukrainą susitikti su Aukščiausiosios Rados ir kitais pareigūnais“, 

– sakė Seimo Pirmininkė Loreta Graužinienė.  

Taip pat parlamentų pirmininkai aptarė Baltijos valstybių energetinio bendradarbiavimo 

perspektyvas. „Šiek tiek pažvelgėme į ateitį, kas bus, kai įvykdysime dabartinius bendrus 

projektus ir bus sinchronizuoti tinklai. Buvo pristatytos mūsų suskystintų gamtinių dujų 

terminalo galimybės. Taip pat jau ne paslaptis, kad yra didelė tikimybė, jog artimiausiu metu 

naftą galėsime gauti iš Jungtinių Amerikos Valstijų“, – sakė parlamento vadovė. 

Latvijos Saeimos Pirmininkė Inara Mūrniecė teigė, kad energetinio saugumo klausimai 

bus prioritetiniai ir Latvijai perėmus pirmininkavimą Baltijos Asamblėjai: „Mes turime 

bendradarbiauti ir stiprinti bendradarbiavimą karinėje srityje, taip pat stiprinti išorines Europos 

Sąjungos sienas. Tai yra viena iš užduočių, kurių įgyvendinimą turime paspartinti. Baltijos šalys 

turi skatinti naujas iniciatyvas, įvairius projektus, tokius kaip „Rail Baltica“, nes tokie projektai 

atneštų naudos visoms Baltijos valstybėms. Be abejo, energetikos klausimas yra vienas 

svarbiausių mūsų darbotvarkėje.“  

Estijos Rygikogo Pirmininkas Eikis Nestoras paklaustas, ar šalis po įvykių Prancūzijoje 

keičia požiūrį pabėgėlių klausimu, pastebėjo, jog kritiškai ir netolerantiškai mąstančių liko tiek 

pat, tačiau, jo manymu, Estija tikrai nesunkiai gali priimti 500 pabėgėlių. Be to, Pirmininkas 

atkreipė dėmesį, kad „po teroro aktų Paryžiuje visuomenė galbūt net geriau supranta, kodėl 

žmonės bėga iš tokių šalių kaip Sirija – jie bėga būtent dėl šių teroristų atakų grėsmės, norėdami 

išgelbėti savo gyvybes, todėl bėga į Europą“.  

Lapkričio 19–20 dienomis Vilniuje vyksta 34-oji Baltijos Asamblėjos (BA) sesija ir 21-

oji Baltijos Taryba. BA sesiją kartą metuose rengia pirmininkaujanti šalis. Lietuva 

pirmininkavimą baigs ir perduos Latvijai 2015 m. gruodžio 31 d. 

 

Justė Radzevičiūtė-Laugalienė 

Seimo kanceliarijos Komunikacijos departamento  

Ryšių su visuomene skyrius, (tel. (8 5) 239 6210, el. p. juste.radzeviciute@lrs.lt) 

http://www3.lrs.lt/pls/inter/w5_show?p_r=2002&p_d=201591&p_k=1 

 

http://www3.lrs.lt/pls/inter/w5_show?p_r=2002&p_d=201591&p_k=1
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Baltijos šalių parlamentų vadovai: dėl Paryžiaus tragedijos nevalia pamiršti Ukrainos 

 Vilnius, lapkričio 20 d. (BNS). Baltijos šalių parlamentų vadovai pabrėžia, jog teroro 

išpuoliai Paryžiuje neturėtų užgožti kitos aštrios situacijos Europoje - įvykių Ukrainoje. 

 Tokią poziciją Seimo pirmininkė Loreta Graužinienė, Latvijos Saeimos pirmininkė Inara 

Mūrniecė ir Estijos Rygikogu pirmininkas Eikis Nestoras išsakė spaudos konferencijoje Seime, 

kur vyksta Baltijos Asamblėjos sesija. 

 „Nauji geopolitiniai iššūkiai, terorizmo aktai nukreipia dėmesį labai stipriai nuo mūsų, 

visų trijų Baltijos valstybių, pagrindinės programos, kurioje daugelį metų dirbome kartu, tai Rytų 

partnerystės. Mūsų visų trijų pirmininkų nuomone, mūsų pareiga toliau šią kryptį išlaikyti ir 

neleisti, nors ir patiems sudėtingiausiems įvykiams, užgožti Rytų partnerystės programos“, - 

spaudos konferencijoje penktadienį sakė L.Graužinienė. 

 „Mes neturime moralinės teisės palikti Ukrainos žmonių, kurie kovoja už demokratinį 

kelią į Europos šeimą, vienų šioje sudėtingoje situacijoje“, - pabrėžė Lietuvos parlamento 

vadovė. 

 Latvijos parlamento pirmininkė I.Mūrniecė sakė norinti padėkoti Baltijos šalių kolegoms 

už vieningą poziciją Ukrainos klausimu. 

 „Norėčiau pareikšti padėką kolegoms dėl bendros pozicijos kalbant apie Ukrainą, mes 

manome, kad Ukrainos klausimas labai susijęs su saugumu. (...) Kalbant apie įvykius Ukrainoje, 

mes neturime leisti, kad tragiški įvykiai, vykstantys pasauliniu lygmeniu, užgožtų įvykius ir krizę 

Ukrainoje, todėl parlamentų pirmininkai iš trijų Baltijos valstybių ir Šiaurės valstybių vyksime į 

Ukrainą, susitiksime su aukščiausiais Ukrainos pareigūnais“, - kalbėjo I.Mūrniecė. 

 Estijos parlamento vadovas E.Nestoras pabrėžė būtinybę Baltijos šalims Rytų 

partnerystės klausimu kalbėti vienu balsu, taip pat - nepamiršti jos pasauliui susiduriant su 

naujais iššūkiais. 

 „Kartais, kai iškyla naujos problemos, senosios dingsta iš eterio, nebematome jų žiniose 

ir žmonės jas pamiršta. Bet netgi po Paryžiaus tragedijos trijų Baltijos šalių ir Šiaurės šalių 

pozicija dėl naujųjų demokratijų, pagalba vystytis Gruzijai, Ukrainai ir Moldovai yra labai 

svarbi, ypač Ukrainos atveju“, - sakė E.Nestoras.  

 Estijos Rygikogo pirmininkas Eikis Nestoras akcentavo, kad būtina stiprinti Europos 

Sąjungos išorės sienas. 

 „Dėl pabėgėlių krizės įvairiose šalyse girdinime raginimus vėl statyti sienas, gintis nuo 

suvienytis Europos, tačiau darbotvarkėje atsirado ir kitas klausimas - mūsų sienos sauga. (...) Ar 

galite kas nors įsivaizduoti efektyvią sienų apsaugą, kai nėra visų 28 šalių sutarimo? Pasieniu turi 

rūpintis vienas generalinis direktoratas, o ne 28. Taigi, mes turime kovoti už suvienytą Europą ir 

tai įmanoma“, - sakė jis. 

 Penktadienį Vilniuje vyksta Baltijos Asamblėjos plenarinė sesija.  

 

Spaudos konferencijoje pristatytas 21-osios Baltijos Tarybos pareiškimas 

 

2015 m. lapkričio 20 d. pranešimas VIR 

 

 „Veiklos pradžioje Baltijos Asamblėja daugiau kėlė politinius tikslus – kova dėl 

nepriklausomybės įtvirtinimo, stojimas į NATO ir Europos Sąjungą. Vėliau, pasiekus šiuos 

tikslus, kelti daugiau praktiniai, ekonominiai klausimai, leidžiantys daugiau pasiekti, sutelkiant 

trijų Baltijos šalių pastangas“, – sako Baltijos Asamblėjos (BA) prezidentė, Seimo delegacijos 

BA pirmininkė Giedrė Purvaneckienė. 

Ji šiandien Seime surengė spaudos konferenciją, kurioje kartu su BA viceprezidentu Janiu 

Vucanu (Jānis Vucāns), BA Prezidiumo nariu Adu Mustu (Aadu Must) ir Lietuvos, Latvijos, 

Estijos užsienio reikalų ministrais Linu Linkevičiumi, Edgaru Rinkevičiumi (Edgars Rinkēvičs), 

Marina Kaljurand pristatė šiandien pasirašytą Bendrą 21-osios Baltijos Tarybos pareiškimą. Be 

pareiškime apibrėžtų 6 tolesnio šalių bendradarbiavimo sričių, Baltijos Taryba 2016 metams 
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nustatė 3 prioritetinius bendradarbiavimo tikslus: regiono saugumo stiprinimas, strateginės 

komunikacijos skatinimas, transporto ir energetikos infrastruktūros plėtra. 

BA prezidentė G. Purvaneckienė pasidžiaugė, kad yra sėkmingai įgyvendinamos 

ankstesnių BA sesijų rezoliucijos, kad yra įgyvendinamas bendras šalių turizmo galimybių 

skatinimo procesas, mokslo srityje yra sukurta bendra duomenų bazė, keičiamasi ištekliais 

medicininėje srityje (pvz., donorų organais). Tačiau, anot jos, dar galima stiprinti 

bendradarbiavimą sveikatos apsaugos srityje, t. y. šalys, galėtų daryti bendrus vaistų, 

medikamentų ir medicininės aparatūros pirkimus. 

Spaudos konferencijoje, atsižvelgiant į šių dienų aktualijas, susijusias su terorizmo 

grėsmėmis, neišvengta ir klausimo dėl Šengeno erdvės galimos griūties. Visi spaudos 

konferencijoje dalyvavę užsienio reikalų ministrai išreiškė poziciją, kad šiandieninė situacija – 

tai iššūkis Šengeno erdvei, kad išorinių sienų apsauga turėtų būti žymiai efektyvesnė ir kad 

Baltijos valstybės laikysis Šengeno erdvės išsaugojimo pozicijos. 

BA sesija tęsia darbą ir joje nagrinėja bendrus transporto ir infrastruktūros projektus, 

Baltijos valstybių bendradarbiavimo klausimus kibernetinio saugumo, vaistų ir medicinos 

prietaisų pirkimo ir skolinimo srityse. 

Baltijos Asamblėjos sesija tiesiogiai transliuojama interneto svetainėje ir televizijos 

programa „Seimas – tiesiogiai“. 

Daugiau informacijos apie renginį galima rasti specialiame interneto puslapyje 

(BA2015.lrs.lt), renginiui skirtoje skiltyje. 

BA sesiją kartą metuose rengia pirmininkaujanti šalis. Lietuva pirmininkavimą baigs ir 

perduos Latvijai 2015 m. gruodžio 31 d. 

 

Asta Markevičienė 

Seimo kanceliarijos Komunikacijos departamento  

Ryšių su visuomene skyrius, tel. (8 5) 239 6202, el. p. asmark@lrs.lt 

http://www3.lrs.lt/pls/inter/w5_show?p_r=2002&p_d=201595&p_k=1 

 

BA sesijoje aptartas ir "Rail Baltica" projektas  

 Vilnius, lapkričio 20 d. (ELTA). Seimo rūmuose vykstančioje Baltijos Asamblėjos (BA) 

sesijoje aptartas bendrų transporto ir infrastruktūros projektų "Rail Baltica"/"Rail Baltic" ir "Via 

Baltica" plėtojimas regione. 

 Lietuvos delegacijos BA pirmininko pavaduotojas Rytas Kupčinskas pažymėjo, kad 

pagrindinis visų trijų Baltijos valstybių, taip pat ir visų Šiaurės jūros ir Baltijos jūros koridoriaus 

valstybių narių tikslas yra stiprinti socialinę, ekonominę ir teritorinę Europos Sąjungos sanglaudą 

ir prisidėti plėtojant bendrą Europos Transporto erdvę. 

 "Transporto sektoriuje mes sieksime sukurti veiksmingą ir gerai funkcionuojantį 

transporto infrastruktūros tinklą ir taip prisidėti prie ES vidaus rinkos užbaigimo ir stiprinimo, 

užpildant trūkstamas grandis", - teigė R. Kupčinskas. 

 Lietuvos susisiekimo ministras Rimantas Sinkevičius savo kalboje pabrėžė, kad Baltijos 

valstybėse transporto infrastruktūros kokybė vis dar atsilieka nuo ES šalių senbuvių, todėl 

nenuostabu, kad šiam regionui ir jo infrastruktūros plėtrai skiriamas didelis dėmesys - ypač 

svarbus pagrįstos, greitos ir saugios europinės geležinkelio vėžės "Rail Baltica" tiesimas. 

 "Tai ne tik trijų Baltijos šalių, bet ir kaimyninių valstybių - Lenkijos ir Suomijos - 

projektas, kurį įgyvendinus verslas ir apskritai mūsų visuomenė pajus realią naudą", - sakė R. 

Sinkevičius. 

 Baltijos Asamblėjos dalyviams ministras vardijo projekto naudą: bus sukurta apie 12 

tūkst. naujų darbo vietų; Baltijos valstybės bus sujungtos geležinkelių transporto jungtimis su 

likusia Vakarų Europa; "Rail Baltica" suteiks papildomų galimybių plėtoti miestų, esančių šalia 

geležinkelių linijos, turizmą; šalia geležinkelių linijos atsirasiantys intermodalūs terminalai 

skatins transporto ir logistikos verslo plėtrą ir aptarnaus krovinių gabenimo poreikius regione. 

http://www3.lrs.lt/pls/inter/w5_show?p_r=2002&p_d=201595&p_k=1
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Tikimasi, kad pagerės krovinių transportavimo ir muitinės tarnybų veikla, taip pat sumažės 

krovinių transportavimo kaštai. 

 Savo pranešime Lietuvos susisiekimo ministras kalbėjo ir apie tarptautinės magistralės 

"Via Baltica" svarbą. "Modernizuoti automobilių keliai užtikrins efektyvų susisiekimą sausuma 

tarp Baltijos ir Vakarų bei Centrinės Europos šalių, taip pat pagerins susisiekimą su Baltijos 

valstybėmis ir skatins greitesnę Baltijos jūros regioninę plėtrą", - pažymėjo ministras. 

 Pasak R. Sinkevičiaus, "Via Baltica" - viena pagrindinių Lietuvos transporto arterijų - 

tarptautinė magistralė, priklausanti pagrindiniam transeuropiniam kelių tinklui ir I tarptautiniam 

transporto koridoriui ir yra svarbiausias automobilių kelias, jungiantis Baltijos šalis su Lenkija ir 

kitomis Europos valstybėmis. 

Šis straipsnis taip pat publikuojamas: 

http://www3.lrs.lt/pls/inter/w5_show?p_r=2002&p_k=1&p_d=201606 

 

Vilniuje susitiks Estijos, Latvijos ir Lietuvos užsienio reikalų ministrai 

 Vilnius, lapkričio 20 d. (ELTA). Užsienio reikalų ministras Linas Linkevičius 

penktadienį susitiks su Vilniuje viešėsiančiais Estijos ir Latvijos užsienio reikalų ministrais. 

 Su Estijos užsienio reikalų ministre Marina Kaljurand planuojama aptarti aktualius 

dvišalio bendradarbiavimo klausimus, situaciją Ukrainoje ir santykius su Rusija, taip pat 

saugumo padėtį regione bei bendradarbiavimą energetikos ir transporto srityse.  

 Tai bus pirmasis M. Kaljurand vizitas Lietuvoje po jos paskyrimo Estijos užsienio reikalų 

ministre šių metų liepos mėnesį. 

 Tą pačią dieną L. Linkevičius Seime vyksiančioje Baltijos Taryboje - bendrame Baltijos 

Asamblėjos ir Baltijos Ministrų Tarybos posėdyje - sakys kalbą, kurioje apžvelgs trišalį Baltijos 

šalių bendradarbiavimą, pristatys pagrindinius nuveiktus darbus įgyvendinant Baltijos šalių 

bendradarbiavimo 2015 m. prioritetus. Baltijos Taryboje dalyvaus Baltijos šalių parlamentų 

vadovai bei užsienio reikalų ministrai. 

 Vėliau vyks bendras Lietuvos, Latvijos ir Estijos užsienio reikalų ministrų susitikimas, 

kurio metu planuojama aptarti svarbiausius ES ir NATO darbotvarkės klausimus, 

bendradarbiavimą energetikos ir transporto srityse, apsikeisti pozicijomis dėl situacijos 

Ukrainoje bei santykių su Rusija. 

 

Minsko susitarimai neįgyvendinami, nėra pagrindo nepratęsti sankcijų Rusijai - ministrai 

 Vilnius, lapkričio 20 d. (BNS). Kadangi Minsko susitarimai nėra įgyvendami, Europos 

Sąjungos sankcijos Rusijai turėtų būti pratęstos, teigia Baltijos valstybių užsienio reikalų 

ministrai. 

 „Kalbėdami Baltijos Asamblėjoje pabrėžėme, kad Lietuva, Latvija ir Estija sutaria, jog 

Minsko susitarimai nėra įgyvendinami , o pastarosiomis savaitėmis smurto dar padaugėjo, tad 

negalime kalbėti apie sėkmingą Minsko susitarimų vykdymą“, - penktadienį per spaudos 

konferenciją Vilniuje sakė Latvijos užsienio reikalų ministras Edgaras Rinkevičius. 

 Jis tvirtino, kad Latvija nemato priežasčių, kodėl reikėtų mažinti ar atsisakyti sankcijų 

Rusijai. 

 Latvijos ministras vylėsi, kad Europos Sąjungoje pavyks priimti vieningą nuomonę šiuo 

klausimu. 

 Estijos užsienio reikalų ministrė Marina Kaljurand siūlė įvertinti tai, ką Ukraina yra 

padariusi šioje srityje. Anot jos, dar daug reformų ši valstybė turi padaryti, bet būtina matyti ir 

tai, ką ji jau atliko. 

 „(...) Nepaisant kai kurių mažų pozityvių ženklų, iš esmės Minsko susitarimai 

nevykdomi. Kol nėra visiško susitarimo įgyvendinimo, sankcijų atšaukti negalima“, - pabrėžė ji. 

 Tuo pačiu M.Kaljurand sakė, kad šiuo klausimu Europa privalo kalbėti vienu balsu. 

http://www3.lrs.lt/pls/inter/w5_show?p_r=2002&p_k=1&p_d=201606
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 Lietuvos užsienio reikalų ministras Linas Linkevičius anksčiau yra minėjęs, kad 

sankcijos Rusijai privalo būti pratęstos. 

 Minske pasirašytame susitarime buvo numatyta nutraukti karinius veiksmus, atitraukti 

sunkiąją ginkluotę, surengti rinkimus, užtikrinti ESBO stebėtojų darbą, iš Ukrainos teritorijos 

išvesti užsienio karinius dalinius, karinę techniką, samdinius. Pagal susitarimą, iki metų pabaigos 

Kijevui turėtų būti perduota sienos su Rusija kontrolė, jeigu Ukraina įvykdys konstitucinę 

reformą, užtikrinančią didesnių galių suteikimą rytinių regionų administracijoms – taip pat ir 

teisę kurti savas teisėsaugos pajėgas ir laisvai prekiauti su Rusija. 

 Reaguodama į pernai Rusijos įvykdytą Krymo aneksiją ir tebesitęsiančią paramą 

separatistams Rytų Ukrainoje, Europos Sąjunga yra įvedusi sankcijas tiek atskiriems Rusijos 

sprendimų priėmėjams, tiek kai kuriems šios šalies ekonomikos sektoriams. 

 Pastarųjų sankcijų pratęsimą ES narių vadovai svarstys gruodžio mėnesį.  

Šis straipsnis taip pat publikuojamas: 

http://www.delfi.lt/news/daily/lithuania/ministrai-nera-pagrindo-nepratesti-sankciju-

rusijai.d?id=69629308 

http://www.15min.lt/naujiena/aktualu/lietuva/baltijos-saliu-ministrai-nemato-pagrindo-

nepratesti-sankciju-rusijai-56-544565 

 

Baltijos šalių ministrai: reikia kalbėti ne apie Šengeno erdvės griūtį, o ES išorės sienų 

stiprinimą 

 Vilnius, lapkričio 20 d. (BNS). Kilusi grėsmė Šengeno zonai turėtų nukreipti dėmesį į 

Europos Sąjungos (ES) išorės sienų stiprinimą, sako Baltijos valstybių užsienio reikalų ministrai. 

 „Po teroro atakų Paryžiuje tokia diskusija vyksta (dėl Šengeno zonos panaikinimo - 

BNS), bet ji nepriimtina. Manyčiau, kad iš tiesų, ką reikia padaryti, tai apsaugoti ES išorės 

sienas“, - penktadienį Vilniuje, Seime, sakė Latvijos užsienio reikalų ministras Edgaras 

Rinkevičius. 

 Jis pabrėžė, kad pačios ES šalys ne visuomet įgyvendina priimtus sprendimus ir padaro 

viską, kad apsaugotų save ir savo sienas. Kaip pavyzdį jis nurodė iš trečiųjų šalių atvykstančių 

keleivių registraciją. 

 „Diskusijoje apie Šengeno zonos ateitį koncentruočiausi į ES išorės sienų stiprinimą, nes 

jeigu neteksime Šengeno, neteksime vienos esminių savo laisvių. Tuomet kils pavojus visam 

Europos projektui“, - tvirtino ministras. 

 Estijos užsienio reikalų ministrės Marinos Kaljurand teigimu, kai kurios šalys tik laikinai 

gali atnaujinti savo sienų kontrolę, tačiau Šengeno susitarimas yra ir liks vienas pagrindinių ES 

tikslų. 

 Pasak Lietuvos užsienio reikalų ministro Lino Linkevičiaus, pabėgėlių srautus Europoje 

galima suvaldyti, jeigu veiks visas mechanizmas. 

 „Išorinės sienos apsauga turi būti gerokai efektyvesnė, turime suvaldyti pabėgėlių 

srautus, atskiriant realius pabėgėlius, pagal Ženevos konvenciją traktuotinus, jog jiems būtų 

suteikta pagalba ir apsauga, nuo ekonominių migrantų. Turime pasiekti, kad efektyviai veiktų 

readmisijos mechanizmas. Jeigu kas nors iš šitų elementų susvyruos, tai bus didžiulis iššūkis ir 

grėsmės Šengeno zonai, ko niekas nenorėtumėme ir turime susitelkti, kad to nebūtų“, - tvirtino 

L.Linkevičius. 

 Baltijos šalių užsienio šalių ministrai Vilniuje dalyvavo Baltijos Asamblėjos plenarinėje 

sesijoje. 

 Į Europą plūstelėjus šimtams tūkstančių nelegalių migrantų, kai kurios ES valstybės 

pastatė sienas, keletas atnaujino asmenų patikrinimo kontrolę savo pasieniuose. 

 

Lietuvos ir Estijos ministrai sutarė, jog būtina aktyviau bendradarbiauti saugumo srityje 

 

http://www.delfi.lt/news/daily/lithuania/ministrai-nera-pagrindo-nepratesti-sankciju-rusijai.d?id=69629308
http://www.delfi.lt/news/daily/lithuania/ministrai-nera-pagrindo-nepratesti-sankciju-rusijai.d?id=69629308
http://www.15min.lt/naujiena/aktualu/lietuva/baltijos-saliu-ministrai-nemato-pagrindo-nepratesti-sankciju-rusijai-56-544565
http://www.15min.lt/naujiena/aktualu/lietuva/baltijos-saliu-ministrai-nemato-pagrindo-nepratesti-sankciju-rusijai-56-544565
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2015-11-20 

 

Užsienio reikalų ministras Linas Linkevičius lapkričio 20 dieną Vilniuje susitiko su 

Estijos užsienio reikalų ministre Marina Kaljurand. Susitikimo metu aptarti aktualūs dvišalio 

bendradarbiavimo klausimai, situacija Ukrainoje ir santykiai su Rusija, taip pat saugumo padėtis 

regione bei bendradarbiavimas energetikos ir transporto srityse. 

L. Linkevičius pažymėjo, kad Lietuvos ir Estijos santykiai yra puikūs, Estija yra svarbi 

Lietuvos partnerė regione, Europos Sąjungoje, NATO ir kitose tarptautinėse organizacijose. 

„Dėl dabartinės geopolitinės situacijos privalome dar aktyviau bendradarbiauti saugumo 

ir gynybos srityje, nuosekliai įgyvendinti NATO susitikimo Velse sprendimus bei rimtai ruoštis 

Varšuvos susitikimui, stiprinti Baltijos ir Šiaurės šalių bendradarbiavimą“, – pabrėžė Lietuvos 

diplomatijos vadovas. 

Aptariant bendradarbiavimą energetikos srityje, L. Linkevičius pasidžiaugė pažanga, 

pasiekta kuriant bendrą Baltijos šalių dujų rinką, ir paragino kartu siekti kuo greitesnio Baltijos 

šalių elektros tinklų sinchroniško sujungimo su žemyninės Europos tinklais. 

„Lietuva ir Estija toliau aktyviai rems Rytų partnerystės iniciatyvą, dalinsis savo 

eurointegracine patirtimi su Ukraina, Gruzija, Moldova. Ukraina vykdo reformas ypač sunkiomis 

– besitęsiančios agresijos prieš ją – sąlygomis. Todėl draugų ir partnerių parama Kijevui yra 

svarbi. Esame ryžtingai nusiteikę padėti Ukrainai įgyvendinant Asociacijos sutartį“, – sakė L. 

Linkevičius. 

Ministras pažymėjo, kad sankcijos Rusijos atžvilgiu turi būti tęsiamos tol, kol bus 

visiškai įgyvendinti Minsko susitarimo įsipareigojimai. 

L. Linkevičius ir M. Kaljurand pasmerkė neseniai Paryžiuje įvykdytus teroro aktus. 

Tai yra pirmasis M. Kaljurand vizitas Lietuvoje po jos paskyrimo Estijos užsienio reikalų 

ministre šių metų liepos mėnesį. 

http://www.bernardinai.lt/straipsnis/2015-11-20-lietuvos-ir-estijos-ministrai-sutare-jog-butina-

aktyviau-bendradarbiauti-saugumo-srityje/137527 

L. Linkevičius: 2015-ieji – lūžio metai Baltijos šalims siekiant energetinės 

nepriklausomybės 

 

2015-11-20, Bernardinai.lt 

 

Užsienio reikalų ministras Linas Linkevičius lapkričio 20 dieną Seime vykusioje 21-ojoje 

Baltijos Taryboje pabrėžė būtinybę toliau stiprinti saugumą regione, akcentavo energetinės 

nepriklausomybės užtikrinimo reikšmę. 

Kaip Baltijos Ministrų Tarybos Bendradarbiavimo tarybos pirmininkas L. Linkevičius 

apžvelgė trišalį Baltijos valstybių bendradarbiavimą įgyvendinant Lietuvos pirmininkavimo 

Baltijos Ministrų Tarybai prioritetus 2015 metais: saugumo stiprinimą regione, dėmesį Rytų 

partnerystei, bendradarbiavimą energetikos ir transporto srityje bei informacinio saugumo 

užtikrinimą. 

Vienas iš pirmininkavimo prioritetų buvo Baltijos regiono saugumo užtikrinimas kartu su 

NATO sąjungininkais. „Valstybės saugumas nėra duotybė, todėl saugumo užtikrinimui būtina 

skirti kur kas daugiau dėmesio, negu buvo skiriama iki šiol“, – teigė L. Linkevičius. 

Ministras taip pat konstatavo, kad 2015-ieji buvo lūžio metai Baltijos valstybėms siekiant 

energetinės nepriklausomybės – pradėjo veikti suskystintųjų gamtinių dujų terminalas 

Klaipėdoje, o netrukus Baltijos valstybes elektros tiltai sujungs su Lenkija ir Švedija. 

„Baltijos Asamblėjos ir Baltijos Ministrų Tarybos vaidmuo yra labai svarbus, nes šiose 

tarpparlamentinio ir tarpvyriausybinio bendradarbiavimo institucijose, atsižvelgiant į kiekvienos 

šalies interesus ir juos suderinant, yra įvardijami bendri Lietuvos, Estijos ir Latvijos  uždaviniai 

ir tariamasi, kaip juos išspręsti“, – sakė L. Linkevičius. 

http://www.bernardinai.lt/straipsnis/2015-11-20-lietuvos-ir-estijos-ministrai-sutare-jog-butina-aktyviau-bendradarbiauti-saugumo-srityje/137527
http://www.bernardinai.lt/straipsnis/2015-11-20-lietuvos-ir-estijos-ministrai-sutare-jog-butina-aktyviau-bendradarbiauti-saugumo-srityje/137527
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L. Linkevičius ir Baltijos Asamblėjos pirmininkė Giedrė Purvaneckienė pasirašė 21-osios 

Baltijos Tarybos bendrą pareiškimą, kuriame apžvelgta 2015 metais pasiekta pažanga 

bendradarbiaujant saugumo ir gynybos, transporto ir energetikos, sveikatos apsaugos, švietimo, 

mokslo ir kitose srityse, taip pat įvardyti bendradarbiavimo prioritetai 2016 metams. 

Tą pačią dieną surengtas trišalis L. Linkevičiaus, Estijos užsienio reikalų ministrės 

Marinos Kaljurand ir Latvijos užsienio reikalų ministro Edgaro Rinkevičiaus susitikimas. 

Pokalbio metu aptarta padėtis Ukrainoje, ES Rytų partnerystės politikos įgyvendinimas, aktualūs 

saugumo politikos klausimai, bendradarbiavimas įgyvendinant bendrus energetikos ir transporto 

projektus. 

http://www.bernardinai.lt/straipsnis/2015-11-20-l-linkevicius-2015-ieji-luzio-metai-baltijos-

salims-siekiant-energetines-nepriklausomybes/137551 

 

Baltijos Taryba aptarė saugumo, migracijos ir energetikos problemas 

 Vilnius, lapkričio 20 d. (ELTA). Penktadienį Seime posėdžiavusi 21-oji Baltijos Taryba 

aptarė kylančias saugumo, migracijos problemas, pagrindinius energetikos ir transporto plėtros 

klausimus, būtinybę ir toliau plėsti trijų Baltijos valstybių bendradarbiavimą. 

 Posėdį pradėjusi Baltijos Asamblėjos Prezidentė Giedrė Purvaneckienė pažymėjo, kad 

Baltijos Ministrų Taryba 85-90 procentų įgyvendino Baltijos Asamblėjos rekomendacijas, tačiau 

galima būtų pasiekti dar daugiau. 

 "Yra sričių, kur bendradarbiaujame labai aktyviai, pavyzdžiui, gynybos ir saugumo 

srityje. Daugelyje sričių - mokslinių tyrimų ir švietimo, ekonomikos, socialinių reikalų - 

tarpusavio konkurencija nurungia bendradarbiavimą. Tik glaudžiai derindami Baltijos 

Asamblėjos ir Baltijos Ministrų Tarybos veiklą ir aktyviai kurdami tinklus paskatinsime gerovės 

ir ekonomikos augimą mūsų regione. Tik bendromis pastangomis mes būsime girdimi 

pasaulyje", - sakė G. Purvaneckienė. 

 Renginyje kalbėjo Baltijos Ministrų Tarybos Bendradarbiavimo tarybos pirmininkas, 

Lietuvos užsienio ministras Linas Linkevičius, Latvijos užsienio reikalų ministras Edgaras 

Rinkevičius, Estijos užsienio reikalų ministrė Marina Kaljurand. 

 Ataskaitą apie vyriausybių bendradarbiavimą Lietuvos pirmininkavimo laikotarpiu 

pristatęs Lietuvos užsienio reikalų ministras L. Linkevičius pabrėžė saugumo svarbą, 

neužmirštant pradėtų darbų tęstinumo Rytų partnerystės, Europos Sąjungos bendrų darbų, 

transporto ir energetikos infrastruktūros plėtros klausimais. 

 "Mūsų saugumas nėra duotybė, turime tai užtikrinti kuo aktyviau, reguliariai apie tai 

diskutuoti ir labai konkrečiai derinti savo pastangas ir planus. Lietuva taip pat sparčiai didina 

gynybos finansavimą, atkurta šauktinių kariuomenė, sukurtos greitojo reagavimo pajėgos, 

atnaujinama karinė technika, stiprinama kibernetinė gynyba, teikiama parama sąjungininkų 

pajėgoms, kurios yra Lietuvoje. Mums ypač svarbu užtikrinti ir spręsti Baltijos ir Šiaurės šalių 

bendradarbiavimą šioje srityje. Vykdome ir vykdysime bendrą grėsmių vertinimą, operacijų 

planų koordinavimą, kritinių pajėgų vystymą ir kitus pajėgumus", - sakė L. Linkevičius. 

 Latvijos užsienio reikalų ministras, pristatydamas Latvijos pirmininkavimo Baltijos 

Ministrų Tarybai prioritetus ir programą, išskyrė šiuos klausimus: saugumo regione stiprinimas, 

strateginės komunikacijos skatinimas ir transporto ir energijos infrastruktūros plėtra. 

 "Planavimas ir išorės sienų stiprinimas yra be galo svarbus. Kalbant apie antrąjį prioritetą 

- labai svarbu užtikrinti aukštos kokybės ir nešališką informacijos sklaidą regione, kas skatintų 

demokratines vertybes. Dėl trečiojo prioriteto - "Rail Baltica" projektas yra be galo svarbus, 

tačiau nepamirškime ir energetikos sektoriaus stiprinimo regione", - vardijo Latvijos užsienio 

reikalų ministras. 

 Estijos užsienio reikalų ministrė, pristačiusi Baltijos Tarybos dalyviams Estijos nuomonę 

dėl Baltijos valstybių bendradarbiavimo plėtros, džiaugėsi esama padėtimi - puikiu ministrų 

bendradarbiavimu, bendrų klausimų aptarimu, bendros nuomonės radimu ir parama vieni 

kitiems. 

http://www.bernardinai.lt/straipsnis/2015-11-20-l-linkevicius-2015-ieji-luzio-metai-baltijos-salims-siekiant-energetines-nepriklausomybes/137551
http://www.bernardinai.lt/straipsnis/2015-11-20-l-linkevicius-2015-ieji-luzio-metai-baltijos-salims-siekiant-energetines-nepriklausomybes/137551
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Šis straipsnis taip pat publikuojamas:  

http://www3.lrs.lt/pls/inter/w5_show?p_r=2002&p_d=201587&p_k=1 

 

Baltijos Taryba apibrėžė veiklos prioritetus  

 Vilnius, lapkričio 20 d. (ELTA). Vilniuje posėdžiavusi Baltijos Taryba iškilmingai 

pasirašytame pareiškime apibrėžė tolesnio šalių bendradarbiavimo sritis ir 2016 metams nustatė 

tris prioritetinius bendradarbiavimo tikslus. Tai regiono saugumo stiprinimas, strateginės 

komunikacijos skatinimas, transporto ir energetikos infrastruktūros plėtra. 

 "Veiklos pradžioje Baltijos Asamblėja daugiau kėlė politinius tikslus - kova dėl 

nepriklausomybės įtvirtinimo, stojimas į NATO ir Europos Sąjungą. Vėliau, pasiekus šiuos 

tikslus, kelti daugiau praktiniai, ekonominiai klausimai, leidžiantys daugiau pasiekti, sutelkiant 

trijų Baltijos šalių pastangas", - sako Baltijos Asamblėjos (BA) prezidentė, Seimo delegacijos 

BA pirmininkė Giedrė Purvaneckienė. 

 Ji penktadienį Seime surengė spaudos konferenciją, kurioje kartu su BA viceprezidentu 

Janiu Vucanu, BA Prezidiumo nariu Adu Mustu (Aadu Must) ir Lietuvos, Latvijos, Estijos 

užsienio reikalų ministrais Linu Linkevičiumi, Edgaru Rinkevičiumi, Marina Kaljurand pristatė 

penktadienį pasirašytą pareiškimą.  

 BA prezidentė G. Purvaneckienė pasidžiaugė, kad yra sėkmingai įgyvendinamos 

ankstesnių BA sesijų rezoliucijos, kad yra bendrai skatinamas šalių turizmas, mokslo srityje yra 

sukurta bendra duomenų bazė, keičiamasi ištekliais medicinos srityje (pavyzdžiui, donorų 

organais). Tačiau, anot jos, dar galima stiprinti bendradarbiavimą sveikatos apsaugos srityje, t. y. 

šalys, galėtų daryti bendrus vaistų, medikamentų ir medicininės aparatūros pirkimus. 

 Atsižvelgiant į šių dienų aktualijas, susijusias su terorizmo grėsmėmis, neišvengta ir 

klausimo dėl Šengeno erdvės galimos griūties. Visi spaudos konferencijoje dalyvavę užsienio 

reikalų ministrai išreiškė poziciją, kad šiandieninė situacija - tai iššūkis Šengeno erdvei, kad 

išorinių sienų apsauga turėtų būti žymiai efektyvesnė ir kad Baltijos valstybės laikysis Šengeno 

erdvės išsaugojimo pozicijos. 

 BA sesija tęsia darbą ir joje nagrinėja bendrus transporto ir infrastruktūros projektus, 

Baltijos valstybių bendradarbiavimo klausimus kibernetinio saugumo, vaistų ir medicinos 

prietaisų pirkimo ir skolinimo srityse. 

 BA sesiją kartą per metus rengia pirmininkaujanti šalis. Lietuva pirmininkavimą baigs ir 

perduos Latvijai 2015 m. gruodžio 31 d.   

34-osios BA priimtuose dokumentuose akcentuotas saugumo ir gynybos stiprinimas  

 

Vilnius, lapkričio 20 d. (BNS). Seime darbą baigė Baltijos Asamblėjos 34-oji sesija. 

Sesijos metu priimta rezoliucija parlamentarai išreiškia susirūpinimą dėl stiprėjančio terorizmo ir 

kintančios saugumo padėties ir ragina Lietuvos Respublikos, Estijos Respublikos ir Latvijos 

Respublikos parlamentus ir vyriausybes, taip pat Baltijos Ministrų Tarybą: skirti ir išlaikyti 2 

procentus BVP gynybai; veikti siekiant likviduoti teroristų grupes ir prireikus bendradarbiaujant 

su mūsų sąjungininkais dalyvauti antžeminėse operacijose Sirijoje, Libijoje ir Irake; suvienyti 

pastangas įsigyjant svarbių gynybos priemonių, tarp jų oro gynybos sistemų; plėtoti 

bendradarbiavimą stiprinant Europos Sąjungos rytų sienos apsaugą; plėtoti ir įgyvendinti bendras 

priemones prieš Rusijos propagandą;  pradėti ekspertų derybas dėl bendrų pirkimų karinėje 

srityje. 

Dėl bendradarbiavimo kibernetinio saugumo srityje nuspręsta paraginti įgyvendinti 

elektroninio parašo tarp trijų valstybių galimybę; vykdant bendrus pirkimus atnaujinti techninę 

įrangą; koordinuoti kibernetiniam saugumui skirtų išteklių paskirstymą gynybos biudžete; 

stiprinti trijų valstybių kibernetinio saugumo savanorių darbuotojų bendradarbiavimą; sukurti 

bendrą Baltijos valstybių informacinių technologijų studijų programą. 

http://www3.lrs.lt/pls/inter/w5_show?p_r=2002&p_d=201587&p_k=1
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Energetikos srityje Baltijos Asamblėja ragina ir toliau nuosekliai įgyvendinti sutartą 

veiksmų planą ir scenarijų dėl Baltijos valstybių elektros energijos tinklo sinchronizavimo su 

kontinentinės Europos elektros tinklais, užtikrinsiančio didesnį saugumą elektros energetikos 

srityje; dėti didžiausias pastangas gerinant regioninės dujų rinkos veikimą ir šalinant esamus 

dujų perdavimo infrastruktūros trukdžius; aktyviau vykdyti regioninį bendradarbiavimą, kad tarp 

Baltijos valstybių būtų sukurta pakankamai jungčių ir nustatyta elektros energijos balansavimo 

tvarka. 

Parlamentarai išskyrė ir bendradarbiavimą transporto ir infrastruktūros srityse. 

Rezoliucijoje siūloma stiprinti bendradarbiavimą su Suomija ir Lenkija dėl jų dalyvavimo 

transporto tinklo TEN-T Šiaurės jūros ir Baltijos jūros koridoriaus; užtikrinti neatidėliotiną Rail 

Baltica projekto įgyvendinimą ir tam reikalingų teisės aktų pakeitimą griežtai laikantis nustatytų 

terminų, taip pat didesnį visuomenės informuotumą apie teigiamą projekto poveikį Baltijos 

valstybių ekonomikai; parengti bendrą Baltijos valstybių kelių transporto koridoriaus 

modernizavimo veiksmų planą. 

Baltijos Asamblėja taip pat priėmė siūlymus dėl ekonominio bendradarbiavimo bei 

bendradarbiavimo sveikatos apsaugos srityje stiprinimo. 

Šiandien priimtas ir Baltijos Asamblėjos 34-osios sesijos baigiamasis dokumentas. Jame 

Baltijos valstybių parlamentarai nustatė šiuos Baltijos Asamblėjos 2016 metų prioritetus: saugus 

Baltijos regionas: didesnis saugumas, strateginė komunikacija ir regiono kibernetinis saugumas; 

suvienytas Baltijos regionas: bendradarbiavimas aukštojo mokslo, mokslinių tyrimų ir kultūros 

srityse; atviras Baltijos regionas: bendros Baltijos valstybių verslo erdvės plėtros skatinimas; 

Taip pat nustatyti šie Baltijos Asamblėjos ir Baltijos Ministrų Tarybos bendradarbiavimo 

2016 metų prioritetai: regiono saugumo stiprinimas (įskaitant bendros gynybos planavimą, 

valstybių sienų apsaugos stiprinimą, tinkamą migracijos ir prieglobsčio politikos įgyvendinimą); 

strateginės komunikacijos skatinimas (įskaitant kokybiškos ir objektyvios informacijos teikimą 

regione, Europos vertybių apsaugą, visuomenės informuotumo apie demokratines vertybes 

didinimą, nepriklausomų visuomenės informavimo priemonių rėmimą); transporto ir energetikos 

infrastruktūros plėtra (įskaitant aktyvų darbą įgyvendinant projektą Rail Baltica, Baltijos 

valstybių energetinio saugumo stiprinimą, Baltijos šalių energijos rinkų ir infrastruktūros 

integravimą į Europos Sąjungos vidaus rinką ir infrastruktūrą ir sujungimą su jomis). 

Baltijos Asamblėjos 35-ąją sesiją nuspręsta surengti 2016 m. spalio 27–28 dienomis 

Rygoje, Latvijos Respublikoje. 

Lietuva pasisako už kuo platesnį išmaniųjų sprendimų pritaikymą ES išorės sienų 

kontrolei 

 

2015-11-22 www.alkas.lt  

 

Seime vykstančioje 34-ojoje Baltijos Asamblėjos sesijoje aptartas Europos Sąjungos (ES) 

vidaus ir išorės saugumo klausimas. Šia tema pranešimą skaitęs Lietuvos Respublikos vidaus 

reikalų ministerijos Viešojo saugumo politikos departamento direktorius Tomas Žilinskas 

pabrėžė, kad Lietuvos prioritetas visuomet buvo ir yra ES išorės sienų apsauga.„Nors esame 

nedidelė valstybė, bet esame atsakingi už vieną didžiausių ES išorės sienos ruožo, kuris sudaro 

daugiau kaip vieną tūkstantį kilometrų, apsaugą“, – kalbėjo pranešėjas. 

T. Žilinskas be vidaus ir išorės saugumo politikos derinimo svarbos akcentavo poreikį 

stiprinti ES išorės sienų apsaugą. „ES vidaus saugumas labai daug priklauso nuo kiekvienos 

valstybės, turinčios ES išorės sieną, taip pat ir ES bendrų pajėgumų ir gebėjimų užtikrinti 

patikimą šių sienų apsaugą. Nuo to priklauso ir Šengeno erdvės – vieno svarbiausių Europos 

Sąjungos pasiekimų – likimas“, – teigė Vidaus reikalų ministerijos atstovas. 

Viešojo saugumo politikos departamento direktoriaus T. Žilinsko tvirtinimu, Lietuvos 

interesas – modernus ir veiksmingas ES išorės sienų valdymas. „Lietuva pasisako už kuo 

platesnį išmaniųjų sprendimų pritaikymą ES išorės sienų kontrolei, integruoto sienų valdymo 
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modelio plėtojimą, Europos operatyvaus bendradarbiavimo prie ES valstybių narių išorės sienų 

valdymo agentūros (FRONTEX) įgaliojimų stiprinimą, remia diskusijas dėl Europos sienų 

apsaugos pareigūnų sistemos sukūrimo galimybės“, – sakė Lietuvos atstovas. 

Kaip savo kalboje pažymėjo T. Žilinskas, siekdamos užkirsti kelią tarptautinio pobūdžio 

grėsmėms, Lietuvos teisėsaugos institucijos aktyviai plėtoja praktinį bendradarbiavimą ir 

keitimąsi informacija ne tik su kitų ES valstybių narių, bet ir su trečiųjų šalių kompetentingomis 

institucijomis, taip pat su tarptautinėmis organizacijomis, tokiomis kaip Interpolas. Tačiau, anot 

jo, su trečiosiomis šalimis bei tarptautinėmis organizacijomis būtina bendradarbiauti glaudžiau ir 

veikti aktyviau. 

Šia tema pranešimus taip pat skaitė Latvijos Respublikos vidaus reikalų ministerijos 

parlamentinė valstybės sekretorė Evika Silinė (Evika Siliņa), Estijos Respublikos vidaus reikalų 

ministro vyresnysis patarėjas Viaino Lindė (Väino Linde). 

Daugiau informacijos apie renginį galima rasti specialiame interneto puslapyje. 

BA sesiją kartą metuose rengia pirmininkaujanti šalis. Lietuva pirmininkavimą baigs ir 

perduos Latvijai 2015 m. gruodžio 31 d. 

http://alkas.lt/2015/11/22/lietuva-pasisako-uz-kuo-platesni-ismaniuju-sprendimu-pritaikyma-es-

isores-sienu-kontrolei/ 

Šis straipsnis taip pat publikuojamas:  

http://www3.lrs.lt/pls/inter/w5_show?p_r=2002&p_d=201610&p_k=1 

 

Susisiekimo ministras R. Sinkevičius apdovanotas Baltijos Asamblėjos medaliu  

 

2015 m. lapkričio 24 d., penki.lt 

 

Vilniuje vykusioje Baltijos Asamblėjos sesijoje aptarta šalių partnerystė įgyvendinant 

svarbiausius bendrus transporto infrastruktūros projektus. Susisiekimo sektoriuje šie metai 

visoms trims Baltijos valstybėms buvo ypatingi – baigtas pirmas europinės geležinkelio vėžės 

projekto „Rail Baltica“ etapas, užtikrintos tolesnės ES fondų investicijos į šio projekto plėtrą. 

Įvertinant Lietuvos indėlį, šalies susisiekimo ministrui Rimantui Sinkevičiui buvo įteiktas 

Baltijos Asamblėjos medalis – apdovanojimas už Baltijos valstybių vienybės stiprinimą ir 

bendradarbiavimą. 

Sesijos dalyviams ministras pristatė projektų „Rail Baltica“ ir „Via Baltica“ plėtrą 

regione. Atsižvelgiant į Europos Sąjungos siekį kuo didesnę krovinių ir keleivių vežimų dalį 

perkelti iš automobilių kelių į ekologiškesnį geležinkelių transportą, šiuo metu itin daug dėmesio 

skiriama ekonomiškai pagrįstos, greitos ir saugios europinės vėžės geležinkelio linijos „Rail 

Baltica“ tiesimui. 

„Be abejo, šis išskirtinio masto projektas turi būti įgyvendintas itin atsakingai ir 

kokybiškai, juolab kad jo svarba – įvairialypė. „Rail Baltica“ projektas – būtina viso Baltijos 

jūros regiono tvaraus ekonominio augimo sąlyga. Mūsų valstybėms tai reiškia dar didesnę 

integraciją į ES ir ekonominio saugumo didinimą. Verslo atstovams naujoji vėžė atvers kelius 

greitam krovinių gabenimui į Europą, gyventojams leis kokybiškiau, greičiau ir saugiau keliauti 

visoje Europoje“, – sakė ministras R. Sinkevičius. 

Ministro teigimu, tai ne tik trijų Baltijos šalių, bet ir kaimyninių valstybių – Lenkijos ir 

Suomijos – projektas, kurį įgyvendinus verslas ir apskritai mūsų visuomenė pajus realią naudą. 

Numatoma, kad investicijos į šį projektą sieks apie 5 mlrd. eurų ir paskatins apie 12 tūkst. darbo 

vietų sukūrimą. Šalia geležinkelio linijos kuriami intermodalūs terminalai padės plėtoti 

transporto ir logistikos paslaugas, sumažinti krovinių transportavimo kaštus. Šalia šios linijos 

esančiuose regionuose bus sukurtos palankesnės sąlygos verslui. Be to, Baltijos valstybių 

sujungimas geležinkelių transporto jungtimis su likusia Vakarų Europa leis patogiai ir greitai 

pasiekti administracinius, kultūrinius ir politinius centrus. 

http://alkas.lt/2015/11/22/lietuva-pasisako-uz-kuo-platesni-ismaniuju-sprendimu-pritaikyma-es-isores-sienu-kontrolei/
http://alkas.lt/2015/11/22/lietuva-pasisako-uz-kuo-platesni-ismaniuju-sprendimu-pritaikyma-es-isores-sienu-kontrolei/
http://www3.lrs.lt/pls/inter/w5_show?p_r=2002&p_d=201610&p_k=1
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Artimiausiu metu Lietuvos, Latvijos ir Estijos bendra įmonė planuoja pasirašyti „Rail 

Baltica“ finansavimo sutartį su Europos Komisija. „Tai labai svarbus žingsnis pradedant naudoti 

ES investicijas „Rail Baltica“ projektui šioje finansinėje perspektyvoje. Pasakysiu dar daugiau – 

tai esminis įrodymas, kad mūsų projektas yra brandus ir patenka į svarbiausių transnacionalinių 

projektų sąrašą ES mastu“, – teigė ministras. 

Kokybiškam susisiekimui automobilių keliais užtikrinti visoms trims Baltijos valstybėms 

svarbi transeuropinio kelių tinklo magistralė „Via Baltica“. Pasak ministro, pagrindinis sėkmės 

garantas tolesnei sėkmingai šio projekto plėtrai – pakankamas finansavimas tiek iš europinių 

fondų, tiek iš nacionalinių valstybių biudžeto lėšų. Šiuo metu „Via Baltica“ finansuojama iš ES 

CEF lėšų ir Sanglaudos fondo. Tikimasi, kad šios magistralės modernizavimas ir plėtra pagerins 

tarptautinį susisiekimą, transporto paslaugų kokybę, padės sutrumpinti kelionės laiką, o 

svarbiausia – užtikrins saugesnes eismo sąlygas. 

http://www.penki.lt/Kitos-naujienos/Susisiekimo-ministras-R-Sinkevicius-apdovanotas-Baltijos-

Asamblejos-medaliu.im?id=353391&tid=532 

Šis straipsnis taip pat publikuojamas:  

http://sumin.lrv.lt/lt/naujienos/susisiekimo-ministras-r-sinkevicius-apdovanotas-baltijos-

asamblejos-medaliu 

 

Informacija LRT televizijos laidose 
 

LRT televizija, laida „Labas rytas, Lietuva“, rubrika „Svečias“ 2015-11-20, 07.10 

Pokalbis apie Lietuvos pirmininkavimą Baltijos Asamblėjai su Seimo nare, BA 

prezidente Giedre Purvaneckiene. Prezidentė trumpai papasakojo apie tai, kas yra Baltijos 

Asamblėja bei informavo, kad šiandien įvyks BA pagrindinis renginys. 

 

LRT Kultūra, tiesioginė transliacija iš BA 34-osios seisijos, 2015-11-20, 10.00-17.00 

 

LRT televizija, laida „Panorama“ (20.30) 2015-11-20, 24.15 

Vilniuje vykstančioje Baltijos Asamblėjos sesijoje Lietuvos, Latvijos ir Estijos 

parlamentų vadovai sutarė, kad Baltijos valstybės turėtų intensyviau bendradarbiauti saugumo ir 

gynybos srityse, taip pat atkreipė dėmesį, jog tarptautiniai įvykiai, tragedija Paryžiuje neturėtų 

užgožti Ukrainos problemų. 

Kalbėjo: Seimo Pirmininkė Loreta Graužinienė, Latvijos Saeimos pirmininkė Inara 

Mūrniece, Estijos Rygikogo pirmininkas Eiki Nestor.  

 

LRT televizija, laida „Panorama“ (20.30) 2015-11-20, 33.17 

Vilniuje įteiktos Baltijos Asamblėjos premijos. BA apdovanojimai už literatūros, meno ir 

mokslo laimėjimus teikiami nuo 1993 m. 

Informacija LRT radijo laidose 
 

Baltijos Asamblėjos 34-oji sesija ir 21-oji Baltijos taryba, vykusios 2015 m. lapkričio 19-

20 d. nesulaukė radijo kanalų dėmesio. Neparengtas nei vienas reportažas šia tema. 

Išklausyti radijo kanalai: LRT radijas, Žinių radijas. 

Peržiūrėtos laidos: Žinios, Aktualijų studija. 

 

 

 

Parengė Bendrosios informacijos skyrius, tel. 6189 

http://www.penki.lt/Kitos-naujienos/Susisiekimo-ministras-R-Sinkevicius-apdovanotas-Baltijos-Asamblejos-medaliu.im?id=353391&tid=532
http://www.penki.lt/Kitos-naujienos/Susisiekimo-ministras-R-Sinkevicius-apdovanotas-Baltijos-Asamblejos-medaliu.im?id=353391&tid=532
http://sumin.lrv.lt/lt/naujienos/susisiekimo-ministras-r-sinkevicius-apdovanotas-baltijos-asamblejos-medaliu
http://sumin.lrv.lt/lt/naujienos/susisiekimo-ministras-r-sinkevicius-apdovanotas-baltijos-asamblejos-medaliu

